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Porozumienie w sprawie 
nowego mostu na Bzurze!

Reaktywacja TygrysicBudynki SCK i hala na fi niszu
Dobiegają końca, 
kosztujące ponad 5 
mln zł, prace w dwóch 
budynkach Socha-
czewskiego Centrum 
Kultury (przy ul. 15 
Sierpnia i ul. Chopina) 
oraz w hali sportowej 
w Chodakowie. 
Wykonawca, fi rma 
Sochbud, wykonała 
już większość prac. 
Skupia się teraz na 
wykończeniach, a 
oddanie inwestycji 
planuje na 20 grudnia.

Czy kobiece rugby wróci na Orkan? Wszystko na to wskazuje. 
Trwa odbudowa drużyny sochaczewskich „Tygrysic”. Funkcję trenera 
dziewczyn ponownie objął Marcin Stencel.Strona 7 Strona 21

Minister Małecki, starosta Gonta, 
burmistrz Osiecki oraz wójt Orliński 
podali sobie ręce w sprawie budowy 
nowego mostu na Bzurze w Socha-
czewie. Przeprawa może rozwiązać 
wiele problemów komunikacyjnych 
miasta, gminy i powiatu. Rozpoczę-
cie budowy jest realne już w 2019 
roku, a oddanie do użytku w 2021. 

Inwestycja może kosztować ok. 20 
mln złotych. Jest szansa na dofi nan-
sowanie jej z środków rządowych na-
wet w wysokości 50% kosztów, o które 
może starać się  powiat sochaczewski. 
Do współpracy przy inwestycji bur-
mistrz Osiecki zaprosił również wój-
ta Gminy Sochaczew ponieważ to sa-
mochody z gminy stanowią większość 
na moście w ciągu ulicy Płockiej. Za-
mówiona przez ratusz ekspertyza 
precyzyjnie wskazuje miejsce, gdzie 
nowa przeprawa powinna powstać. 
Teraz trzeba „tylko” ruszyć z pracami. 
Najpierw planistyczno-dokumentacyj-
nymi, a potem budową. Szansa jest hi-
storyczna. Nie można jej zmarnować. Strona 3
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Od 30 do 40 tysięcy miejsc 
pracy bezpośrednio na lot-
nisku, czy raczej porcie ko-
munikacyjnym. Do tego 150 
tysięcy etatów w fi rmach ko-
operujących z portem. Szyb-
kie połączenie kolejowe z całą 
Polską. Do wszystkich miast 
wojewódzkich poza Szczeci-
nem dojazd w nie dłużej niż 
dwie i pół godziny, do Szcze-
cina maksimum w 3,5. Lotni-
sko Solidarność – bo taką na-
zwę będzie nosił Centralny 
Port Lotniczy ma stać się jed-
nym z największych nie tylko 
w Europie, ale i na świecie. Bę-
dzie można z niego odlecieć w 
każdy zakątek globu. Rocznie 
przez port przewinie się, tyl-
ko w pierwszej fazie jego dzia-
łalności od 35 do 50 mln pa-
sażerów. Mrzonki? Wcale nie. 
Rząd ma opracowaną rzetel-
ną analizę wskazującą zarów-
no na celowość jak i opłacal-
ność przedsięwzięcia. Właśnie 
z tą analizą  zapoznał samorzą-
dowców ziemi sochaczewskiej 
i żyrardowskiej pełnomocnik 
ds. budowy Centralnego Por-
tu Komunikacyjnego Mikołaj 
Wild. 

Prezentacja odbyła się 
w środę 29 listopada. Sala 
konferencyjna w Minister-

stwie Rozwoju wypełni-
ła się samorządowcami oraz 
przedstawicielami lokal-
nych mediów. Nasz powiat 
reprezentowała starosta Jo-
lanta Gonta, burmistrz Piotr 
Osiecki oraz wszyscy wójto-
wie. Był też przewodniczą-
cy Rady Powiatu Andrzej 
Kierzkowski. 

- Budowa Centralnego 
Portu Komunikacyjnego to 
zadanie porównywalne do 
budowy przed wojną por-
tu w Gdyni, czy Centralne-
go Okręgu Przemysłowego – 
rozpoczął swoje wystąpienie 
Mikołaj Wild i trudno nie 
przyznać mu racji. 

- Nasz plan jest bardzo 
ambitny, ale realny do wy-
konania. Celem jest budowa 
portu w ciągu dziesięciu lat. 
Nie zrobimy tego bez  dobrej 
współpracy z mieszkańca-
mi okolicznych miejscowo-
ści. Temu ma służyć m.in. 
to spotkanie – dodał Wild, 
który podał mnóstwo cie-
kawych, niezwykle przema-
wiających  do wyobraźni da-
nych. 

- Jedna złotówka wydana 
na lotnisku wygeneruje trzy 
złote w innych sektorach go-
spodarki. Jedno miejsce pra-
cy w porcie, to trzy dodat-
kowe poza nim. Przy okazji 
budowy CPK powstaną 

nowe linie kolejowe, nowe 
połączenia drogowe, po-
wstanie zapewne nowe mia-
sto tzw. airport city. Nowa, 
szybka trasa kolejowa łączą-
ca Warszawę z Łodzią oraz 
poszerzenie autostrady A2 
sprawi, że teren między Ło-
dzią, a Warszawą stanie się w 
pełni zurbanizowany – wyli-
czał Wild. 

- Dla naszych samorzą-
dów to ogromna szansa na 
rozwój. Będą się u nas osie-
dlali pracownicy lotniska, z 
kolei nasi mieszkańcy znajdą 
pracę w porcie i wokół nie-
go. Bardzo mocno rozwinie 
się infrastruktura transpor-
towa wokół miasta. Będzie-
my mieli z portem bezpo-
średnie połączenie kolejowe. 

Zarówno do Warszawy, jak i 
węzła autostradowego w Wi-
skitkach mają poprowadzić 
dwupasmowe drogi w stan-
dardzie ekspresówek – zdra-
dził minister Małecki. 

- Drogowy plan mini-
mum dla Sochaczewa to 
nowy łącznik Sochaczewa z 
autostradą A2, do tego połą-
czenie z portem lotniczym i 

dalej z trasami ekspresowy-
mi S7 i S8 – dodaje minister 
Wild. – Najbliższe dwa lata 
chcemy poświęcić na prace 
planistyczne. Pierwszą łopa-
tę pod budowę lotniska wbi-
jemy za cztery, a kolejne sześć 
lat to budowa, a następnie 
przeniesienie ruchu lotnicze-
go z Okęcia do Portu Solidar-
ność – kończy pełnomocnik 
rządu ds. budowy CPK. 

-  Już dziś musimy roz-
począć przygotowania do tej 
inwestycji. Gdy budowa ru-
szy musimy być gotowi na 
przyjęcie nowych inwesto-
rów, mieszkańców, zwięk-
szenie ruchu w mieście i wo-
kół niego. Bo port to wielka 
szansa, ale też odpowie-
dzialność. Mieszkańcy mu-
szą wiedzieć, co ich czeka. 
Cieszę się, że do tego spo-
tkania doszło. Mogę obie-
cać wszystkim sochaczewia-
nom, że będziemy trzymać 
rękę na pulsie i żadnej szan-
sy nie zmarnujemy – dekla-
ruje burmistrz Piotr Osiecki. 

Nam pozostaje trzymać 
kciuki za tę inwestycję i dzię-
kować, że znaleźliśmy się tak 
blisko portu mając szanse na 
czerpanie zysków z tej inwe-
stycji, nie ponosząc żadnych 
kosztów związanych z uciąż-
liwościami towarzyszącymi 
sąsiadowaniu z lotniskiem. 

BOOM INWESTYCYJNY

Jolancie Peńsko
z Wydziału Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia Urzędu Miejskiego
słowa otuchy i szczere wyrazy współczucia 

z powodu śmierci

TATY
przekazują 

Burmistrz Sochaczewa Piotr Osiecki
wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

Danucie Wylot
z Referatu Zarządzania Kryzysowego 
i Obrony Cywilnej Urzędu Miejskiego

szczere wyrazy żalu i współczucia 
z powodu śmierci

TATY
przekazują 

Burmistrz Sochaczewa Piotr Osiecki
wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

Grażynie 
Burzykowskiej
wyrazy współczucia i żalu

z powodu śmierci

MAMY
składa

Jolanta Gonta, starosta sochaczewski
wraz z pracownikami 

Starostwa Powiatowego 
w Sochaczewie

KONDOLENCJE

Kolorem żółtym oznaczono tereny nadające się do zlokalizowania na nich lotniska

W spotkaniu w Ministerstwie Rozwoju wzięli udział samorządowcy z powiatów sochaczewskiego i żyrardowskiego

INWESTYCJE KTÓRE ZMIENIĄ PRZYSZŁOŚĆ MIASTA I POWIATU

Sochaczew może stać się częścią 
metropolii warszawsko-łódzkiej
Powstanie Centralnego Portu Komunikacyjnego w gminie Baranów to wielka szansa na rozwój całej Polski, ale dla samorządów przylegających do tej 
inwestycji, w tym naszego, to szansa wręcz historyczna. Z inicjatywy ministra Macieja Małeckiego samorządowcy z dwóch powiatów: sochaczewskiego 
i żyrardowskiego poznali szczegóły planowanego przez rząd przedsięwzięcia. Perspektywy rozwoju dla Sochaczewa wciskają w fotel. Dosłownie! 
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BOOM INWESTYCYJNY

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEWA ogłasza
I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXVIII/310/17 z dnia 22.09.2017 r.

Lp. Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w księdze 
wieczystej KW Nr 

Powierzchnia 
w ha

Położenie 
nieruchomości 

Opis 
nieruchomości

Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie  
na przetargu

Wadium Cena wywoławcza
(brutto)

1. 320/1 PL1O/00033119/1 1,0117 ul. Grzybowa,
Sochaczew

działka niezabu-
dowana

Tereny usług kultury, oświaty, łączności, 
zdrowia, sportu lub rekreacji służących 
mieszkańcom otaczającego obszar osiedla 
zabudowy mieszkaniowej

20 000,00zł 100 000,00zł 1 600 000,00zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 08.02.2018r. o godz.10 oo ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić do dnia 05.02.2018 r. na konto sum 
depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew nr 23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania 
aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta 
Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

 Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Robert Małolepszy
robert.malolepszy@sochaczew.pl

O konieczności powstania mo-
stu w Sochaczewie mówi się od 
lat. Kto mieszka po lewej stro-
nie Bzury, lub próbuje dostać się 
do lub ze szpitala, wie co znaczy 
przejechać przez most w po-
rannym, czy popołudniowym 
szczycie. A sytuacja będzie się 
pogarszać, widząc jak rozwija 
się osadnictwo po tamtej stro-
nie Bzury, szczególnie na tere-
nie gminy Sochaczew, co po-
kazuje szczegółowa ekspertyza 
zamówiona na początku roku 
przez sochaczewski ratusz.

- Zamówiliśmy opracowa-
nie na temat ewentualnej bu-
dowy nowej przeprawy przez 
Bzurę w Sochaczewie. Specja-
liści wykonali dla nas najpierw 
szczegółowe pomiary ruchu, a 
następnie szukali najlepszej lo-
kalizacji dla przeprawy. Z wy-
ników opracowania wiemy, że 
ruch będzie rósł. Wiemy też, 
gdzie powinniśmy budować. 
Otwiera się też historyczna 
szansa na znalezienie środków 
na budowę, bo swoje  wsparcie 
zdeklarował minister Maciej 
Małecki. Rząd ma środki na 
tego typu inwestycje, jeśli speł-
niają one ponadlokalną rolę. Z  
analiz ruchu wynika, że zaled-
wie 21 proc. samochodów prze-
jeżdżających przez most nale-
ży do mieszkańców miasta, aż 
35 procent to pojazdy z gmi-
ny Sochaczew, 44 procent z po-
zostałych gmin powiatu oraz 
z innych regionów kraju. Tyl-
ko te dane pokazują, że to jest 

inwestycja ponadlokalna, któ-
ra nie powinna, ba wręcz nie 
może być problemem wyłącz-
nie mieszkańców Sochaczewa – 
uważa burmistrz Osiecki, który 
w piątek 2 grudnia spotkał się 
w ratuszu z ministrem Macie-
jem Małeckim, starostą Jolan-
tą Gontą oraz wójtem Mirosła-
wem Orlińskim. 

Mamy szanse 
na rządowe pieniądze
Jak się okazało spotkanie zaini-
cjował minister Małecki, który 
już szuka rozwiązań, by znaleźć 
fi nansowanie dla budowy mo-
stu w Sochaczewie. To oczywi-
ście nie będzie łatwe zadanie, 
ale jest realne. Podstawowym 
warunkiem, byśmy mogli sta-
rać się o pieniądze ze źródła rzą-
dowego jest ponadlokalny cha-
rakter inwestycji.  

- Nowy most na Bzurze był 
jednym z fi larów koalicji, jaką 
sochaczewskie PiS zawarło z 
Sochaczewskim Forum Samo-

rządowym Piotra Osieckiego 
siedem lat temu. Dziś stajemy 
przed realną szansą wywiąza-
nia się z tej obietnicy - przypo-
mina minister Małecki. 

- Po analizie ruchu na mo-
ście i przyległych ulicach, fa-
chowcy wzięli się za wyzna-
czenie najlepszego - z punktu 
komunikacji - położenia mo-
stu. Brano pod uwagę trzy loka-
lizacje. Pierwsza w śladzie stare-
go mostu, druga na wysokości 
połączenia ulicy Kolejowej z ul. 
Chopina, trzecia koło kładki 
dla pieszych, która łączy Gaw-
łowską z ul. Staszica. Fachowcy 
wskazują tę trzecią jako najlep-
szą, przesunęli tylko przepra-
wę o kilkadziesiąt metrów w 
stronę centrum. Jest to wariant 
najlepszy zarówno pod kątem 
rozwiązania problemów komu-
nikacyjnych, jak i kosztów bu-
dowy – referował podczas spo-
tkania Piotr Osiecki. 

- Ten most połączy dwie 
powiatowe ulice – Gawłowską i 

Staszica, dalej Trojanowską wy-
prowadzi ruch poza miasto lub 
do Chodakowa. Po lewej stro-
nie Bzury, prosto z mostu, bę-
dzie wlot w ulicę Spacerową, a 
potem Dewajtis, a stamtąd na 
tereny gminy Sochaczew, gdzie 
dziś żywiołowo rozwija się 
osadnictwo. Proponuję zatem, 
by była to inwestycja powiato-
wa, a samorządy miasta i gmi-
ny wsparły ją solidarnie równą 
kwotą 25 procent kosztów – za-
proponował burmistrz. 

Inwestycję 
poprowadzi powiat
- Starosta może się starać o dofi -
nansowanie inwestycji z budże-
tu nawet do wysokości 50 proc. 
kosztów. Dlatego taki podział 
fi nansowania jest uczciwy i za-
sadny – uważa Małecki. 

- Popieram ten pomysł – 
mówi starosta Jolanta Gonta. 
– Wprawdzie szykujemy się do 
remontu przeprawy w Choda-
kowie w ciągu ulicy Mostowej, 

ale to wcale nam nie przeszko-
dzi. Bo jeśli w Sochaczewie po-
wstanie jeszcze jedna przepra-
wa, to ta na Mostowej będzie 
mogła mieć trochę niższe pa-
rametry, bo ruch na niej będzie 
mniejszy, a to obniży koszty 
modernizacji – dodała starosta. 

- Jeśli wszystkie strony sa-
morządowe się zgodzą, a pan 
minister pomoże, to powiat 
weźmie na barki tę inwestycję 
– zadeklarowała Jolanta Gonta. 

- Inicjatywa bardzo  cieka-
wa. Warta poparcia. Nie wypa-
da jej nie poprzeć – mówił wójt 
gminy Sochaczew, Mirosław 
Orliński. – Będzie to oczywiście 
duży wydatek dla wszystkich 
samorządów, będziemy musie-
li przekonać  naszych miesz-
kańców, że to na pewno najlep-
sze miejsce dla budowy nowego 
mostu – dodał. 

- Mówimy o kosztach na 
poziomie około 20 mln złotych. 
Zakładamy, że połowę kwo-
ty powiat wniesie do inwesty-

cji w postaci rządowej dotacji. 
Dla samorządów miasta Socha-
czew i gminy Sochaczew zosta-
je po ok. 5 mln złotych rozłożo-
nych na lata 2019-2021. W 2018 
rozpoczęlibyśmy proces uzy-
skania dokumentacji, a później 
wszystkich potrzebnych po-
zwoleń – poinformował Piotr 
Osiecki, który zaproponował 
staroście i wójtowi, by wszystkie 
trzy samorządy podpisały już 
teraz wstępne porozumienie o 
woli rozpoczęcia starań o budo-
wę mostu. 

Teraz ruch 
po stronie radnych
Na tym stanęło. Kolejnym ru-
chem będzie przedstawienie ra-
dom powiatu, miasta i gminy 
przez starostę, burmistrza oraz 
wójta projektów uchwał w spra-
wie intencji podjęcia współpra-
cy „w przedmiocie przygotowa-
nia i realizacji przedsięwzięcia: 
Budowa przeprawy mostowej 
przez rzekę Bzurę w Sochacze-
wie”. 

- Mamy szansę na zrealizo-
wanie historycznego projektu. 
Bo most to zawsze jest inwesty-
cja na pokolenia. Z wielką ra-
dością i dumą obejmuję patro-
nat nad tym przedsięwzięciem i 
dołożę wszelkich starań, by za-
kończyło się powodzeniem – 
deklaruje minister Maciej Ma-
łecki. 

Nic dodać, nic ująć. Będzie-
my na bieżąco informować o 
każdym postępie prac dotyczą-
cych projektu budowy nowego 
mostu. To staje się naprawdę re-
alne!

Nowy most może powstać w okolicy istniejącej obecnie kładki pieszej

INWESTYCJE KTÓRE ZMIENIĄ PRZYSZŁOŚĆ MIASTA I POWIATU

Będzie nowy most na Bzurze?
Minister Małecki, starosta Gonta, burmistrz Osiecki oraz wójt Orliński podali sobie ręce w sprawie budowy nowego 
mostu na Bzurze w Sochaczewie. Przeprawa może rozwiązać wiele problemów komunikacyjnych miasta, gminy i powiatu. 
Rozpoczęcie budowy jest możliwe już w 2019 roku, a oddanie do użytku w 2021. To nie są mrzonki! 
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ROZMOWA TYGODNIA

Nadszedł dobry cz a
Takiego boomu inwestycjnyjnego miasto nie przeżywało od lat, ale to dopiero początek tego, co nas czeka w 2018 i 2019 roku. 
Co powstanie, jak będzie wyglądać, gdzie pojawi się nowy asfalt, skąd na to wszystko weźmiemy pieniądze - pytamy burmistrza 
Piotra Osieckiego, który, wśród wielu anonsowanych już wcześniej inwestycji, zapowiada budowę nowego mostu na Bzurze!
Złożył Pan na ręce prze-
wodniczącego Rady Mia-
sta kolejny, siódmy w 
swej karierze, projekt bu-
dżetu miasta. Jaki to bę-
dzie budżet? 
Historyczny i to nie jest tylko 
moja opinia, bo aż 37 milio-
nów złotych przeznaczymy na 
inwestycje, z czego 23 miliony 
to będą środki zewnętrzne, po-
zyskane z dotacji – unijne i rzą-
dowe. 

Skąd tak ogromne pienią-
dze na inwestycje?
Po pierwsze z dotacji, o czym 
już wspomniałem. Po drugie 
ze środków własnych – gospo-
darujemy oszczędnie, fi nanse 
miasta od lat są w dobrym sta-
nie, regularnie wypracowuje-
my nadwyżkę. Po trzecie wy-
emitujemy obligacje na kwotę 
5 mln 950 tysięcy złotych, ale z 
tych pieniędzy aż cztery milio-
ny pójdą na spłatę poprzednich 
zobowiązań miasta. Na inwe-
stycje wydamy z tych obligacji 
1,95 mln złotych. 

Co to oznacza? 
Że zadłużenie miasta wzrośnie 
o niespełna dwa miliony zło-
tych. Sądzę, że to dobry inte-
res dla Sochaczewa, bo jedno-
cześnie wydamy prawie 40 mln 
na inwestycje. Przypomnę, że w 
ostatnich latach nasze zadłuże-
nie spadało. Dla mnie bardzo 
ważne jest też to, że mieszkańcy 
zupełnie nie odczują w swoich 
portfelach jakiekolwiek ubytku 
związanego z tak wielkim za-
angażowaniem inwestycyjnym 
miasta, bo podatki znów nie 
pójdą w górę. 

Na inwestycje miejskie 
nałożą się jeszcze te re-
alizowane na terenie So-
chaczewa przez rząd czy 
samorządy wojewódzki i 
powiatowy. 
Również liczone w dziesiąt-
ki milionów złotych. To co bę-
dzie się u nas działo w 2018 i 
2019 roku, będzie czymś histo-

rycznym. Można powiedzieć, 
że jeszcze przyspieszamy wielki 
remont Sochaczewa, który pro-
wadzimy od kilku lat. Po jego 
zakończeniu będziemy mieli 
zupełnie nową przestrzeń pu-
bliczną. 

Już widzę te komentarze 
– idą wybory, wreszcie 
wzięli się do roboty…
Na takie opinie nie mam wpły-
wu, ale mogę z ręką na sercu 
powiedzieć, że będą niespra-
wiedliwe. Bo przecież ten nasz 
sochaczewski boom inwesty-
cyjny trwa już od ponad dwóch 
lat – mosty na Bzurze i Pisi, 
umocnienie skarpy nad Bzu-
rą, przebudowa rond, rozpo-
częcie budowy nowej komendy 
policji, pierwszy etap remon-
tu ul. Trojanowskiej, komplek-
sowy remont Chodakowskiej, 
wcześniej nowa nawierzch-
nia i chodnik przy Piłsudskie-
go, termomodernizacja bu-
dynków publicznych, program 
„Drogi zamiast błota” – to tylko 
najważniejsze inwestycje, któ-
re przeprowadziliśmy, robimy 
sami lub przeprowadzili nasi 
partnerzy z samorządu powia-

towego, wojewódzkiego lub ad-
ministracja rządowa. 

Ale szczyt boomu przy-
padnie na lata 2018-2019. 
Cykl inwestycyjny ma swo-
je prawa. I mówię to od daw-
na, można to sprawdzić. Nasi-
lenie zazwyczaj  jest związane z 
podziałem środków zewnętrz-
nych – europejskich i rządo-
wych. Przypomnę, że np. w 
2014 nie było za wiele możli-
wości ich pozyskania. Środki z 
perspektywy unijnej 2007-2013 
były wówczas na wyczerpa-
niu. Teraz jest szczyt podzia-
łu pieniędzy z perspektywy na 
lata 2014-2020. My się do tego 
szczytu szykowaliśmy od po-
nad trzech lat. Przygotowy-
waliśmy projekty, koncepcje, 
programy. Gdy pojawiły się 
konkursy – byliśmy gotowi do 
składania wniosków. Mieliśmy 
dokumenty i dobry klimat wo-
kół naszego samorządu. 

Często Pan powtarza, 
że bez tego klimatu, do-
brej współpracy, nie by-
łoby sukcesów inwesty-
cyjnych. 

To chyba widać gołym okiem. 
Od początku mojej pracy w sa-
morządzie – najpierw jako wi-
cestarosta, a potem burmistrz - 
starałem się współpracować ze 
wszystkimi. Niestety, nie zawsze 
była wola ze strony potencjal-
nych partnerów. W tej kaden-
cji ta wola jest i to ze wszystkich 
stron – powiatu, województwa, 
rządu. Wspiera nas poseł i mini-
ster Maciej Małecki, radny wo-
jewódzki Adam Orliński. Ze 
starostą Jolantą Gontą mam już 
siedmioletnie doświadczenie 
bardzo dobrej współpracy. W 
Radzie Miasta większość decy-
zji zapada jednogłośnie. Mamy 
wszędzie przyjaciół, do tego do-
bre pomysły i projekty, a efek-
tem jest inwestycyjny boom. 

Nie boi się Pan przy-
szłego roku? Dosłownie 
nie będzie większej uli-
cy w mieście, na której 
lub przy której nie będzie 
trwała jakaś budowa.
Nie nazwałbym tego strachem, 
ale niepokój jest. Przede wszyst-
kim o to, czy uda się nam i na-
szym partnerom wyłonić wy-
konawców w odpowiedniej 

cenie i odpowiednio solidnych. 
Ostatni przetarg – choćby na 
budowę amfi teatru pokazuje, 
że znów mamy rynek wyko-
nawców. Nie tylko w naszym 
samorządzie jest boom na in-
westycje. To powoduje, że ceny 
idą w górę, a wykonawcy zaczy-
nają być wybredni, jeśli chodzi 
o udział w przetargach. 

Co robicie, by uniknąć ne-
gatywnych scenariuszy? 
Po pierwsze wszystkie przetargi 
chcemy uruchomić albo jeszcze 
w tym roku, albo na początku 
przyszłego. Finiszujemy lub już 
skończyliśmy projekty przebu-
dowy ulic Chopina i 15 Sierp-
nia, które będą naszym wkła-
dem w inwestycje wojewódzkie 
na tych drogach. Z Jolantą Gon-
tą na bieżąco rozmawiamy o 
przygotowaniach do remon-
tów na drogach powiatowych. 

Wniosek starostwa o dofi nan-
sowanie prac na ich ulicach 
otrzymał bardzo wysokie noty. 
Powiat otrzyma rządową dota-
cję na przebudowę Towarowej, 
Sienkiewicza i ks. Janusza oraz 
drugi etap ulicy Trojanowskiej. 

Jaka będzie rola miasta 
przy remontach tych po-
wiatowych ulic?
Taka sama, jak w przypadku 
pierwszego etapu remontu Tro-
janowskiej, czy wcześniej ulicy 
Staszica. Wesprzemy powiat fi -
nansowo – 820 tysięcy złotych 
dołożymy do remontu ulic przy 
dworcu PKP, a 1,5 mln do prac 
na drugim odcinku Trojanow-
skiej. 

Mieszkańców zapewne 
interesuje, co zmieni się 
w okolicach dworca. To 
przecież jedna z wizytó-
wek miasta?
Zacznę od ulic – bo to już pew-
ne. Przy Towarowej, wzdłuż 
ogrodzenia Muzeum Ko-
lei Wąskotorowej, pojawią się 
miejsca parkingowe – zarówno 
dla samochodów osobowych, 
jak i autobusów. Pojawi się też 
ścieżka rowerowa, która będzie 
miała połączenie z projektowa-

ną przez nas ścieżką na Liceal-
nej. Przy ks. Janusza też będzie 
ścieżka. Powstanie w ten spo-
sób szlak rowerowy od stacji 
PKP, przez ulicę Licealną, Trau-
gutta, Staszica, Trojanowską do 
granic miasta. Dodam, że pro-
jekty przebudowy wojewódz-
kich ulic Chopina i 15 Sierpnia 
też zakładają ścieżkę rowero-
wą. Wracając do okolic dworca 
PKP, to ul. Sienkiewicza zmie-
ni się na odcinku od ks. Janusza 
do ul. Okrzei. Po pierwsze sta-

Od początku mojej pracy w samorządzie 
- najpierw jako wicestarosta, a potem burmistrz - sta-
rałem się współpracować ze wszystkimi. Niestety, nie 
zawsze była wola ze strony potencjalnych partnerów. 
W tej kadencji ta wola jest i to ze wszystkich stron – po-
wiatu, województwa, rządu. Wspiera nas poseł i mini-
ster Maciej Małecki, radny wojewódzki Adam Orliński.  
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y cz as dla Sochaczewa
nie się ulicą jednokierunkową, 
po drugie wzdłuż ogrodzenia 
kolei powstaną miejsca parkin-
gowe z prawdziwego zdarzenia. 
Będzie ich o wiele więcej niż 
obecnie. 

A co z placem przed 
dworcem?
Plac też się zmieni, ale pod wa-
runkiem, że dostaniemy pie-
niądze z kolejnego programu, 
na który złożyliśmy wniosek 
– jego nazwa to Sochaczewski 
Eko-Bus. Staramy się o pozy-
skanie ponad 7,3 mln złotych. 
Z tych pieniędzy chcemy m.in. 
kupić pięć nowoczesnych eko-
logicznych autobusów. Trzy z 
nich  będą elektryczne. Zbu-
dujemy ponad 20 nowych wiat 
przystankowych, pojawią się 
automaty do zakupu biletów, 
stojaki na rowery. Znajdą się 
także środki na przebudowę 
parkingu dla autobusów przed 
stacją PKP. 

Co z remontem Licealnej 
i pierwszego fragmentu 
15 Sierpnia? Miasto nie 
dostanie na tę inwestycję 
dofi nansowania. 
Rzeczywiście to projekt, na któ-
ry nie udało nam się pozyskać 
dofi nansowania. Nie zmienia 
to jednak naszych zamiarów. 
Inaczej tylko rozłożymy eta-
py remontu. Zaczniemy od uli-
cy Licealnej – mamy na ten cel 
odłożone w budżecie na 2018 
rok trzy miliony złotych. Po-
winno wystarczyć na remont 
drogi wraz ze skrzyżowaniem. 
Naszą część ul. 15 Sierpnia bę-
dziemy chcieli wyremontować 
w 2019 w całości, a nie jak za-
kładał pierwotny plan, że część 
w 2018, a część w 2019. 

Na jakim odcinku 
15 Sierpnia jest miejska, 
a na jakim wojewódzka?
Miasto jest właścicielem ul. 15 
Sierpnia na odcinku od skrzy-
żowania z Traugutta i Licealną  
do wiaduktu, którym biegnie 
obwodnica. Dalej do granic 
miasta jest to droga wojewódz-
ka. Od radnego Adama Orliń-
skiego wiem, że samorząd wo-
jewódzki planuje remontować 
swoją część w 2018 roku. W pla-

nach  jest też ul. Chopina, od 
ronda Jana Pawła II do torów 
kolejki wąskotorowej na Kist-
kach, czyli jej najbardziej znisz-
czony fragment. 

W jakim zakresie miasto 
wspiera inwestycje woje-
wódzkie?
Finansujemy i przygotowujemy 
projekty. Na Chopina wykona-
my też, podobnie jak na Cho-
dakowskiej, oświetlenie, a to 
jest ponad pół miliona złotych. 
Do tego trzeba dodać inwesty-
cje ZWiK-u przy ul. Chopina. 

Park w Chodakowie wy-
gląda pięknie. Jaki zakres 
robót planuje Pan w po-
zostałych  parkach?
Wszędzie pojawi się nowa zie-
leń, alejki, oświetlenie, ław-
ki, kosze. W parku im. Chopi-
na w centrum miasta pojawi 
się wreszcie porządna toaleta. 
W parku Garbolewskiego bę-
dzie letnia scena, staw zostanie 
oczyszczony, powstanie nowa 
alejka wzdłuż brzegu. Nad 
Utratą uporządkujemy teren, 
pojawią się nowe alejki i oświe-
tlenie. Słowem wszystkie na-
sze parki oraz tereny nad Bzu-
rą i Utratą staną się przyjazne 
dla mieszkańców, będzie moż-
na tam pójść na spacer, a latem 
spędzić czas z rodzinami czy 
przyjaciółmi. 

Kiedy ruszy budowa no-
wego amfi teatru?
Mam nadzieję, że w pierwszym 
półroczu przyszłego roku. 

Pierwsze podejście do 
budowy było nieudane, 
dlaczego?
Odpowiedź jest prosta – cena, 
jakiej zażądał potencjalny wy-
konawca, była znacznie wyż-
sza niż środki zabezpieczone na 
ten cel. Przypomnę, że była tyl-
ko jedna fi rma zainteresowana 
tym kontraktem.

Co się zmieniło, że teraz 
ma się udać?
Po pierwsze pozyskaliśmy 
wsparcie od samorządu wo-
jewódzkiego w wysokości 3,5 
mln złotych. Po drugie popro-
siliśmy projektanta o przegląd 

dokumentacji pod kątem ewen-
tualnego obniżenia kosztów 
budowy, ale bez utraty jakości. 

I jakie są efekty? 
Mamy już nowy projekt, ale do-
tarł do nas dosłownie kilka dni 
temu. Wydział Inwestycji wła-
śnie go analizuje pod kątem 
sporządzenia   dokumentacji 
przetargowej. Jak tylko będzie-
my gotowi, ogłaszamy przetarg. 

Nowy stadion to chy-
ba dla Pana szczególnie 
ważny projekt?
Tak bym tego nie określił, bo 
wszystkie są równie ważne, ale 
na pewno sentymentalny – na 
stadionie przy Warszawskiej 
praktycznie się wychowałem. 

Jak będzie wyglądała bu-
dowa, czego możemy się 
spodziewać w 2018 roku?
Zakres planowanych prac 
przy Warszawskiej jest ogrom-
ny, dlatego podzieliliśmy go 
na kilka etapów. Przypomnę, 
że docelowo powstanie nowe 
boisko główne z bieżnią syn-
tetyczną, kryta trybuna na 
tysiąc osób, budynek klubo-
wy, sztuczne boisko boczne, 
mniejsze boisko treningowe z 
naturalną murawą, korty te-
nisowe oraz budynek szatnio-
wo-gospodarczy przy kortach. 
Na pierwszy ogień idzie pły-
ta główna z bieżnią oraz, jeśli 
wystarczy nam środków, try-
buna z dachem. Termin za-
kończenia tego etapu to lato 
2019. Udało nam się pozyskać 
na ten zakres ponad 2,5 mln zł 
od rządu, za co wielkie podzię-
kowania dla ministra Macieja 
Małeckiego, bo bardzo zaan-
gażował się we wsparcie tego 
projektu. Kolejne etapy planu-
jemy w miarę pozyskiwania 
środków.

Ogromne emocje ciągle 
wzbudza stan miejskich 
ulic. Podczas spotkań 
z mieszkańcami, które 
odbył Pan w listopadzie, 
zdecydowana większość 
problemów zgłaszanych 
przez sochaczewian, to 
były właśnie drogi. 
Zanim odpowiem na to pyta-
nie, chciałbym podziękować 
wszystkim, którzy poświę-
cili czas i przyszli na te spo-
tkania. W sumie było ok. 300 
osób, a moi współpracownicy 
obliczyli, że odpowiedziałem 
na ok. 150 pytań. Mówiąc 
żartem, tylu ulic to chyba 
nawet w mieście nie ma, ale 
fakt, że bardzo dużo mówili-
śmy o programie „Drogi za-
miast błota”. 

Program jest sukcesem 
– w siedem lat udało się 
nadrobić kilkudziesięcio-
letnie zaniedbania. Dla-
czego więc wciąż jest tyle 
emocji wokół asfaltowa-
nia ulic?
To oczywiste, że im bliżej bę-
dziemy osiągnięcia celu, a celem 
jest utwardzenie wszystkich so-
chaczewskich ulic asfaltem, 
tym większe będą emocje tych, 
którzy jeszcze tego asfaltu nie 
mają. Wiele ulic czekało na na-
wierzchnię bitumiczną po kil-
kadziesiąt lat. Gdy ktoś wi-
dzi, że u sąsiada asfalt już jest, 
a u niego nie, pojawią się zro-
zumiałe emocje. Ludzie chcie-
liby, żeby i u nich wreszcie się 
zmieniło. Uspokajam wszyst-
kich – jesteśmy już blisko – do-
trzemy z programem wszędzie. 
Gdy zaczynaliśmy realizować 
„Drogi zamiast błota” ponad 60 
procent ulic w mieście nie mia-
ło żadnego utwardzenia. Te-
raz wytłuczniowane są niemal 
wszystkie, a asfalt leży na ponad 
80 procentach. W 2018 roku 
znów położymy nawierzchnię 
bitumiczną na kolejnych kil-
kunastu ulicach. Pracujemy 
właśnie nad harmonogramem 
prac. 

Siedem lat temu, gdy pro-
wadził Pan swą pierwszą 
kampanię burmistrzow-
ską, na ulicach wisiały 

banery z rozmaitymi ha-
słami. Pamięta Pan te ha-
sła?
Oczywiście – większość jest 
zrealizowana. O żadnym nie 
zapomniałem. Każdy punkt 
z obu moich  programów wy-
borczych –  sprzed siedmiu 
i trzech lat został zrealizo-
wany, jest w trakcie realiza-
cji lub trwają przygotowania 
do jego realizacji. Przykła-
dem niech będzie hala spor-
towa dla SP 4 – taki baner wi-
siał przy Staszica. Hala stoi. 
Naprzeciwko Szkoły Podsta-
wowej nr 2 wisiał baner o hali 
dla tej placówki. Zaczęliśmy 
od boiska – zresztą tak samo 
jak w Chodakowie. W przy-
szłym roku zabieramy się za 
dokumentację projektową sali 
przy „dwójce”. Budowę chce-
my zrealizować w latach 2019-
2021.

A pamięta Pan baner 
„Most dla Karwowa”?
Oczywiście. I właśnie wcho-
dzimy w okres przygotowań 
do tej inwestycji. Na zlecenie 
miasta powstała analiza ru-
chu na istniejącym moście 
oraz ulicach przyległych – 
Warszawskiej, Staszica, Płoc-
kiej i Gawłowskiej. Wynika z 
niej jasno, że przez most prze-
jeżdżają głównie nie kierowcy 
z Sochaczewa, ale z sąsiednich 
gmin, głównie gminy Socha-
czew. Mamy też wybraną naj-
lepszą  ewentualną lokalizację 
dla mostu, by był sens budo-
wy. 

Czyli?
W pobliżu kładki przy ul. Sta-
szica. Jeśli zbudujemy most 
przez Bzurę w tym miejscu, 
koszty budowy, dróg dojazdo-
wych oraz wykupów gruntów 
będą najniższe. 

Jak duże? 
I tak ogromne – ok. 20 mln 
złotych. Jestem przeciwni-
kiem sytuacji, w której to tyl-
ko mieszkańcy Sochaczewa 
mieliby ponieść koszt budowy 
przeprawy, z której korzystać 
będzie cały powiat. Mamy 
jednak pomysł, jak rozwiązać 
ten problem. Minister Maciej 

Małecki znalazł potencjalne 
źródło dofi nansowania inwe-
stycji ze środków rządowych. 
Mam nadzieję, że do inwesty-
cji dołączy gmina Sochaczew. 
Jak wspomniałem, z anali-
zy ruchu wynika, że korki ge-
nerują głównie samochody 
mieszkańców gminy. Zapro-
siłem już do współpracy wójta 
Orlińskiego, podobnie staro-
stę Jolantę Gontę. Most będzie 
łączył dwie powiatowe drogi – 
Staszica i Gawłowską. Propo-
nuję, by była to inwestycja po-
wiatowa.

Most to największe wy-
zwanie na kolejne lata? 
Jedno z kilku – bo przed mia-
stem pojawiają się naprawdę su-
per ciekawe perspektywy. Geo-
termia, na którą pozyskaliśmy 
już 11 mln złotych, a chcemy 
pozyskać jeszcze więcej, może 
zmienić energetyczną mapę 
miasta. Centralny Port Lotni-
czy w gminie Baranów to ko-
lejna wielka szansa na rozwój. 
Sprawa budowy zakładów ta-
boru kolejowego w Sochacze-
wie cały czas idzie do przodu. 
Wreszcie otwierają się też szan-
se na zagospodarowanie pól 
czerwonkowskich. 

Proszę zdradzić jakieś 
szczegóły?
Po tym, jak zmieniliśmy plan 
zagospodarowania przestrzen-
nego dla tego terenu oraz po-
dzieliliśmy pola na trzy mniej-
sze działki, pojawiają się oferty 
ich  kupna. 

To czego życzy Pan sobie 
od św. Mikołaja?
Myślę, że nam wszystkim – 
zdrowia, miłości i spokoju. By 
te święta pełne ciepła i rodzin-
nego nastroju były radosne. By 
nikt nie czuł się samotny i za-
pomniany, a radość z narodze-
nia Chrystusa była autentyczna. 
To tak w rodzinnym i osobistym 
wymiarze. A samorządowym i 
miejskim – by wszystko, co już 
zaplanowaliśmy udało się zreali-
zować. Jeśli tak się stanie, będzie 
to oznaczało, że dla Sochaczewa 
nadszedł naprawdę dobry czas. 

Rozmawiał 
Robert Małolepszy

37 mln zł
Tyle miasto zainwestuje 

w 2018 roku, z czego 

23 mln zł to środki 
zewnętrzne, pozyskane 

z dotacji - unijne 
i rządowe
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Zakończyła się już prze-
budowa jednej z głównych 
arterii Chodakowa. Jej re-
mont to wspólne przedsię-
wzięcie Mazowieckiego Za-
rządu Dróg Wojewódzkich 
oraz władz miasta, które 
sfi nansowały projekt inwe-
stycji. W tym tygodniu za-
planowano jej odbiór. 

Remont trwał od września. 
Zakres prac był komplekso-
wy, zakładał wymianę na-
wierzchni drogi, chodników, 
budowę ścieżki rowerowej, 
330 metrów kanalizacji desz-
czowej oraz wjazdów do pose-
sji. Projekt objął całą ulicę - od 
ronda Jana Pawła II do ronda 

Chodaków. W połowie lipca 
ratusz wybrał w przetargu fi r-
mę odpowiedzialną za remont 
już istniejącego i budowę no-
wego oświetlenia w ul. Cho-
dakowskiej. Dzięki temu uli-
cę oświetliło dziewiętnaście 
nowych, energooszczędnych 
lamp. W pracach nad oświe-
tleniem brał udział również 
zakład energetyczny. 

Droga zyskała  jezdnię sied-
miometrowej szerokości. Dla 
wygody kierowców rozszerza 
się ona na ostatnim odcinku, 
przy rondzie Jana Pawła II.

Wykonaniem inwesty-
cji zajęło się konsorcjum fi rm 
Drogomex Pruszków i Hydro-
-Instal Sochaczew Arkadiusza 

Siekierskiego. Zwyciężyło ono 
w ogłoszonym przez MZDW 
przetargu, wyceniając wykona-
nie remontu Chodakowskiej na 
niewiele ponad 3 mln zł. 

Przypomnijmy, że w tym 
roku na terenie Chodako-

wa wyremontowano park 
(przedsięwzięcie jest  pierw-
szym etapem większego pro-
jektu zakładającego rewitali-
zację terenów rekreacyjnych 
nad Utratą), na ostatniej 
prostej jest modernizacja 

hali sportowej oraz budyn-
ku Sochaczewskiego Cen-
trum Kultury. To jeszcze nie 
koniec remontów w tej dziel-
nicy. Kolejnym krokiem do 
poprawy jej wizerunku bę-
dzie remont ulicy Chopina, 
od ronda Jana Pawła II do 
torów kolejki wąskotorowej. 
Ta inwestycja, zgodnie z za-
powiedziami, ma być prze-
prowadzona przez MZDW 
już w 2018 roku.

W najbliższych dniach 
oddana do użytku ma być 
również kolejna wojewódz-
ka inwestycja  - most w Bo-
ryszewie. W ciągu ulicy 15 
Sierpnia powstała jedno-
przęsłowa konstrukcja łu-

kowa, wsparta na palach. 
Nowy most, mierzący po-
nad 52 metry,  jest szerszy 
od poprzednika, dzięki cze-
mu korzystający z drogi zy-
skają wygodniejsze chodni-
ki i przejazd rowerowy. Most 
będzie miał nośność do 50 
ton, co jest szczególnie waż-
ne z uwagi, że w tym rejonie 
mieści się dużo fi rm i obiek-
tów przemysłowych, a co za 
tym idzie ruch samochodów 
ciężarowych jest tam wzmo-
żony. Jak zapewnia rzecznik 
prasowy MZDW Monika 
Burdon, już w tym tygodniu 
kierowcy będą mogli poru-
szać się obydwoma pasami 
ruchu. (ap)

Agnieszka Poryszewska
agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Ponad 770 uczniów „czwór-
ki” będzie mogło korzy-
stać z obiektu wykonane-
go zgodnie z najnowszymi 
technologiami. Pomimo 
że placówka od 2014 roku 
posiada halę sportową (na 
pięćdziesięciolecie istnie-
nia, szkoła otrzymała nową 
salę gimnastyczną o po-
wierzchni niemal 1000 m2, 
z widownią na 150 osób, w 
pełni dostosowaną do po-
trzeb osób niepełnospraw-
nych) nadal istnieją potrze-
by dotyczące rozbudowania 
bazy do prowadzenia zajęć 
sportowych. Wpływ mają 
na to dwa czynniki - po 
pierwsze to najliczniejsza 
szkoła w Sochaczewie, po 
drugie, jest to również pla-
cówka o charakterze inte-
gracyjnym. 

Inwestycja obejmować 
będzie budowę boiska wie-
lofunkcyjnego, bieżni pro-
stej, ścieżki oraz skoczni 
do skoku w dal z urządze-
niami towarzyszącymi (pił-
kochwyty, bramki, słupki 
do siatki, stojaki do koszy-
kówki). Na obiekt o łącz-
nej powierzchni 1125 m2 
wejdziemy bezpośrednio z 
małej sali gimnastycznej, 

bo drzwi na tyłach hali ma 
dzielić od boiska parę me-
trów.

 Wykonawca zajmie się 
infrastrukturą techniczną 
(obejmującą m. in. ścież-
kę, schody, urządzenie te-
renów zielonych) a także 
doświetleniem i drenażem 
terenu. Łącznie na wykona-
nie inwestycji zabezpieczo-
no w budżecie 900 tys. zł. 
Boisko wielofunkcyjne po-
kryte zostanie nawierzch-
nią ze sztucznej trawy, 

natomiast bieżnia - na-
wierzchnią poliuretanową, 
podobnie jak skocznia do 
skoku w dal oraz ścieżka. 
Zaprojektowano również 
cztery piłkochwyty, schody 
terenowe, ogrodzenie pa-
nelowe o wysokości 1,5 m, 
murki oporowe z barierką 
ochronną. Wykonawca zaj-
mie się ponadto ukształto-
waniem i zagospodarowa-
niem terenu. 

W ramach boiska wie-
lofunkcyjnego (22,1x43 m) 

wydzielone zostaną czte-
ry boiska: do piłki ręcznej 
(40 x 20 m), do siatków-
ki (18 x 9 m) oraz dwa bo-
iska treningowe do koszy-
kówki o wymiarach 15 x 22 
m. Na obiekcie staną  dwie 
bramki do piłki ręcznej, 
słupki do siatkówki, stoja-
ki do koszykówki. Bieżnia 
będzie mieć szerokość 2,1 
m i długość 45 m, a stre-
fa startu powierzchnię po-
nad 3 m. Na profesjonal-
ną skocznię do skoku w dal 

złożą się 22-metrowy roz-
bieg oraz zeskocznia. Przy 
„czwórce” powstanie po-
nadto 142-metrowa ścież-
ka. Obiekt zyska też oczy-
wiście oświetlenie, tak by 
treningi mogły odbywać się 
również wieczorem. 

Zanim   przedsięwzię-
cie ruszy, konieczne bę-
dzie przygotowanie terenu. 
Obejmie ono m. in. demon-
taż istniejącego ogrodzenia 
oraz słupka z koszem do ko-
szykówki, wycinkę drzew.

Jak poinformowała nas 
naczelnik Urszula Cielniak, 
Wydział Inwestycji i Mo-
dernizacji UM skierował już 
do inspektoratu zamówień 
publicznych wniosek o uru-
chomienie zamówienia na 
budowę boiska. Burmistrz 
wydał  decyzję o urucho-
mieniu procedury i przetarg 
powinien zostać ogłoszony 
w najbliższych dniach. Jeże-
li uda się wyłonić wykonaw-
cę, boisko zostanie ukoń-
czone do sierpnia 2018 r. 

Zakończył się remont Chodakowskiej

Czwórka z nowym boiskiem
Przed nami kolejna inwestycja w sochaczewską bazę oświatową. Przy Szkole Podstawowej nr 4 powstanie nowoczesne, wielofunkcyjne 
boisko wraz z bieżnią. W ten sposób największa sochaczewska podstawówka zyska kolejny, obok sali gimnastycznej, obiekt sportowy.

ZDANIEM PIOTRA OSIECKIEGO
Tak jak obiecywałem 
mieszkańcom, sukce-
sywnie inwestujemy w 
infrastrukturę  oświato-
wą. Zbudowaliśmy już 
boiska - przy szkołach 
podstawowych nr 1 i 3, nr 
2, oraz nr 7, place zabaw, 
remontu jemy  ob iek t y 
sportowe, takie jak np. 
hala sportowa w Choda-
kowie. Nowe boisko przy „czwórce” to kolejny krok w 
kierunku zapewniania uczniom odpowiedniej bazy do 
prowadzenia lekcji wychowania fi zycznego. Najpierw 
wybudowaliśmy przy niej nowoczesną halę sportową 
za ponad 4 miliony złotych, teraz, dzięki boisku wraz 
z bieżnią, umożliwimy organizację zajęć sportowych 
na świeżym powietrzu. „Czwórka” to szkoła z poten-
cjałem, z największą  liczbą uczniów w Sochaczewie. 
W przyszłym roku ruszamy też z projektem budowy 
nowej sali gimnastycznej przy SP 2, co też obiecałem 
mieszkańcom Boryszewa i słowa dotrzymam. Poza boiskiem powstanie bieżnia (na mapce znaczona kolorem czerwonym)
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BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW ogłasza
I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XV/171/16 z dnia 24.05.2016r.

Lp. Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w księdze 
wieczystej KW Nr 

Powierzchnia 
w ha

Położenie nieruchomości 
przy ul.

Opis nieruchomości Przeznaczenie 
w planie miejscowym

Postąpienie  
na przetargu

Wadium Cena wywoławcza 
(brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 976/96 PL1O/00021995/8
W dziale III – służebność 
gruntowa pasem 
szer.7,5m

1,2214 Wiskozowej w Socha-
czewie

Działka zabudowana 
murowanym kominem 
ceglanym o wys. 81 mnpt

Teren zabudowy 
produkcyjnej lub 
usługowej (w tym 
składowej)

6 000zł 30 000zł 600 000zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 30.01.2018r. o godz.10 oo ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić 
do dnia 26.01.2018r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew nr 23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. Wadium ulega 
przepadkowi, gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz 
warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem 
granic działek w terenie. 

 Burmistrz Miasta Sochaczew

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

- Od samego początku ro-
bót pogoda nam nie sprzy-
jała - mówi prezes Soch-
bud’u Krystian Nowicki. 
- Znaczna część przepro-
wadzanych prac odbywa 
się na zewnątrz budynków, 
a ciągłe opady deszczu je 
komplikowały. Ale jeste-
śmy już na ostatniej prostej. 
Za nami najbardziej praco-
chłonne przedsięwzięcia i 
z pewnością jeszcze przed 
świętami oddamy wszystkie 
trzy inwestycje.

W efekcie kończonych 
właśnie robót budowlanych 
znacznie podniesie się efek-
tywność energetyczna obję-
tych nimi obiektów. Na bu-
dynkach SCK montowane 
są ogniwa fotowoltaiczne, w 
których ciepło słońca prze-
kształca się w energię elek-
tryczną, którą można dowol-
nie wykorzystać, a nadmiar 
zmagazynować. Na hali 
sportowej powstają solary, 
które pozwolą znacznie ob-
niżyć koszt podgrzania po-
żytkowanej tam wody.

Najmniej do zrobienia 
w Boryszewie
Przypomnijmy, że jesienią 2016 
roku, kosztem ok. 1,1 mln zł, 
w budynku dawnego ZDK-u 
w Boryszewie ocieplono piw-
nice i taras, wymieniono cen-
tralne ogrzewanie, zainstalo-

wano pompy ciepła zasilane 
gazem. Zabezpieczyło to więk-
szość prac związanych z ter-
momodernizacją tego obiek-
tu. Budowlańcy wrócili do SCK 
przy ul. 15 Sierpnia jesienią tego 
roku, by wykonać drugi etap, 
w tym ocieplenie elewacji po-

zostałych kondygnacji i dachu, 
wymianę okien i drzwi. Ścia-
ny zostały pokryte 18 centy-
metrową warstwą styropianu, a 
na dach trafi ły termoizolacyjne 
płyty piankowe, także grube na 
18 cm. Dopiero na nich ułożona 
została papa termozgrzewalna. 

Prowadzone w tym roku prace 
na obiekcie pochłonęły ponad 
800 tys. zł.

Zabytkowa mozaika 
w Chodakowie
Z kolei w SCK przy ul. Chopi-
na prace prowadzone były na 

powierzchni prawie 3,5 tys. m2. 
Ocieplone zostały ściany ze-
wnętrzne, mury piwnic, dach, 
wymienione zostały wszystkie 
drzwi i okna, zmodernizowa-
no system grzewczy (wymia-
na centralnego ogrzewania w 
całym obiekcie). Prace na ze-
wnątrz budynku zostały prze-
prowadzone tak, by nie zasłonić 
styropianem zabytkowej mo-
zaiki uznanych artystów Han-
ny i Gabriela Rechowiczów, 
którzy przez trzy dekady stwo-
rzyli w kraju około czterdziestu 
podobnych projektów. Prace w 
tym budynku SCK pochłonęły 
ponad półtora miliona złotych.

Największy zakres prac i 
największe oszczędności
Najwięcej do zrobienia Soch-
bud ma w budynku hali 
sportowej przy ul. Chopi-
na 101. Zmienił się choćby 
system podgrzewania wody. 
Wcześniej w hali wykorzy-
stywane były bardzo dro-
gie w eksploatacji elektrycz-
ne termy. Docelowo wodę 
mają podgrzewać cztery sola-
ry umieszczone na dachu bu-
dynku, a grzałka ma jedynie 
pomagać w utrzymaniu wła-
ściwej temperatury wody do 
kąpieli. Ocieplone i pokry-
te specjalnymi panelami wy-
głuszającymi zostały ścia-
ny zewnętrzne. Wymieniono 
drzwi i okna wraz z parape-
tami, zamontowano nową 

sieć centralnego ogrzewania, 
w tym nawiewy dogrzewają-
ce halę.

- Eksperci oszacowali, że, 
po przeprowadzeniu wszyst-
kich prac, rachunki za energię 
cieplną spadną ze 192 do 104 
tysięcy, co pozwoli wypra-
cować 88 tys. zł oszczędno-
ści rocznie - mówi wicebur-
mistrz Dariusz Dobrowolski. 
- Ponadto jeszcze z własnych, 
bud ż e tow ych   ś rod ków 
wzmocniliśmy konstruk-
cję dachu z wykonaniem no-
wego pokrycia. Oszczędno-
ści przyniesie też wymiana 
oświetlenia. W miejsce 245 
różnego rodzaju punktów 
świetlnych, docelowo po-
jawią się 153 punkty, przy 
czym nowe źródło światła to 
żarówki LED-owe. Szacuje-
my, że dzięki nim rachunki 
za prąd zużyty do oświetle-
nia hali spadną o 37 procent, 
z około 22 do 14 tys. rocznie.

W hali odnowiony zo-
stanie jeszcze parkiet, a 
ściany i sufi ty pomalowane.

- Cieszę się z tych inwe-
stycji, bo dzięki nim trzy 
kolejne ważne dla mia-
sta budynki pięknieją w 
oczach. Poprawia się też ich 
jakość, co wpływa na kom-
fort użytkowania. Termo-
modernizacja sprawiła też, 
że ich utrzymanie będzie 
tańsze - powiedział nam 
burmistrz Piotr Osiecki.

OGŁOSZENIE

Budynki SCK i hala sportowa na fi niszu
Dobiegają końca, kosztujące ponad 5 mln zł, prace w dwóch budynkach Sochaczewskiego Centrum Kultury 
(przy ul. 15 Sierpnia i ul. Chopina) oraz w hali sportowej w Chodakowie. Wykonawca, fi rma Sochbud, wykonał już 
większość prac. Skupia się teraz na wykończeniach, a oddanie inwestycji planuje na 20 grudnia.

Ściany i sufi t hali sportowej są już gotowe. Czekają teraz na malowanie

Ocieplone ściany SCK w Boryszewie Wykonawca nie naruszył mozaiki w Chodakowie
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W środę 29 listopada nastą-
piło rozstrzygnięcie kon-
kursu i wręczenie nagród 
oraz wyróżnień. Odbyło się 
ono w Państwowej Szko-
le Muzycznej, a konkurs 
uświetnił występ uczniów 
tej szkoły, w tym Natalii 
Donat, pianistki i tegorocz-
nej stypendystki starosty 
sochaczewskiego.

Podsumowanie popro-
wadziły wspólnie: Katarzyna 
Kajak, dyrektor oraz Kami-
la Gołaszewska-Kotlarz, wi-
cedyrektor PCPR. Nie mogło 
zabraknąć też fundatorów na-
gród, m.in. wicestarosty Ta-
deusza Głuchowskiego oraz 
wicedyrektora   Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji 
Anny Ulickiej. Nagrody książ-
kowe dla autorów najciekaw-
szych prac ufundował także 
Michał Gołkowski, przewod-
niczący komisji konkursowej 
oraz redakcje tygodnika „Echo 
Powiatu” i Radia Sochaczew, 
które reprezentowała Izabela 
Goryniak. Wraz z laureatami 
na rozstrzygnięcie konkursu 
przyjechali m.in. ich rodzice, 
opiekunowie i nauczyciele, a 
także dyrektorzy placówek.

W tym roku na konkurs 
wpłynęły 63 prace z 18 szkół 
oraz dwóch placówek oświa-
towych – w Giżycach i Zału-

skowie. Młodzież nie miała 
trudności z określeniem prze-
mocy, wskazywała na róż-
ne jej objawy, od przypadków 
do których dochodzi w domu 
rodzinnym, po zajścia na po-
dwórku czy w szkole. Niektó-
re prace mocno ściskały za 
serce, powodowały wzrusze-
nie i zdziwienie, jak baczny-
mi obserwatorami są młodzi 
ludzie. Jednym z zamysłów 
tego konkursu jest pokazanie, 
że problem przemocy istnieje 
i dotyka bardzo często kogoś z 
naszego bliskiego, szkolnego, 
rodzinnego otoczenia. Nade-
słane prace potwierdziły, że w 
większości przypadków prze-
moc rodzi się z lęku oraz bra-
ku akceptacji. Powody tego 
ostatniego mogą być różne:  
gorsze ubranie, bieda, pro-
blem alkoholowy rodziców 

itp. Młodzież bardzo suge-
stywnie przedstawiła scenki 
pokazujące przemoc fi zyczną 
czy psychiczną. Nie bądźmy 
obojętni, bierni - reagujmy.

– Wiem, że przeczyta-
nie tylu prac, to było nie 
lada wyzwanie dla człon-
ków komisji konkursowej, 
a do tego trzeba było wy-
brać z nich te najlepsze. Nie 
zazdroszczę jury, a jednak 
cieszę się, że ten wyjątko-
wy konkurs, który wywołu-
je tyle wzruszenia, cieszy się 
co roku sporym zaintereso-
waniem. Starostwo powia-
towe z chęcią będzie go dalej 
wspierać  – zapewniał obec-
ny na rozstrzygnięciu kon-
kursu Tadeusz Głuchowski. 

Ponieważ lista nagro-
dzonych i wyróżnionych 
jest długa (dostępna na stro-

nie internetowej starostwa), 
publikujemy tylko zdobyw-
ców pierwszych miejsc: 

Dodatkowo wyróżnie-
ni zostali podopieczni Pla-
cówki   Opiekuńczo-Wy-
chowawczej w Giżycach: 
Aleksandra   Jastrzębska, 
Katarzyna Kaczyńska, Do-
minika Przydatek, Patrycja 
Śmiały, Małgorzata Basior, 
Tomasz Zawadzki, Weroni-
ka Sadowska.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

W ostatnim czasie starosta 
Jolanta Gonta odbyła cykl 
spotkań z mieszkańcami 
wszystkich gmin powiatu 
sochaczewskiego. 

Dotyczyły one w głów-
nej mierze planowanych 
inwestycji drogowych, a 
także pomysłu wdroże-
nia powiatowego budże-
tu obywatelskiego. W spo-
tkaniach uczestniczyli nie 
tylko mieszkańcy, ale też 
samorządowcy, radni, soł-
tysi. Spore zainteresowa-
nie zebraniami w niektó-
rych gminach świadczy o 

tym, że mieszkańcom zale-
ży na poprawie bezpieczeń-
stwa, a ma to związek m.in. 
z poprawą i rozbudową ist-
niejącej już infrastruktury 
drogowej. 

Starosta Jolanta Gonta 
składa serdeczne podziękowa-
nia wszystkim, którzy wzięli 
udział w spotkaniach. Okazały 
się bardzo dobrą płaszczyzną 
do dialogu społecznego i wy-
miany spostrzeżeń oraz uwag, 
dotyczących bieżących proble-
mów mieszkańców naszego 
powiatu.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Starosta dziękuje Podsumowanie konkursu 
„Świat bez przemocy”
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Sochaczewie już po raz drugi zaprosiło dzieci i młodzież 
ze szkół podstawowych i ponadpodstawowych do udziału w konkursie literackim „Świat bez 
przemocy”. Temat tegorocznej edycji to „Czy przemoc rodzi się z lęku?” Forma, podobnie jak w 
roku ubiegłym, była dowolna. Mogło to być opowiadanie, wiersz, list, kartka z pamiętnika, bajka. 

27 listopada ZWiK - Socha-
czew Sp. z o. o. zaczął budowę 
nowego odcinka kanalizacji 
sanitarnej w ulicy Ks. Janusza 
- skrzyżowanie z ulicą Sienkie-
wicza. Generalnym Wykonaw-
cą robót jest fi rma USŁUGI BU-
DOWLANO INSTALACYJNE 
NAPRAWA KONSERWACJA 
LESZEK STAŃKOWSKI wyło-
niony w drodze postępowania 
przetargowego. 

Prace rozpoczniemy od budo-
wy studni kanalizacyjnej na 
istniejącej sieci w ulicy Sien-
kiewicza. Zdecydowanie bę-
dzie to jedno z najtrudniej-

szych zadań tej inwestycji, z 
uwagi na zapewnienie ciągłe-
go przepływu i odbioru ście-
ków. Po posadowieniu studni 
w ulicy Sienkiewicza, kanali-
zacja dalej będzie układana w 
kierunku ulicy Ks. Janusza. 

Przyłącza   kanalizacji sa-
nitarnej do poszczególnych 
posesji będą również wyko-
nywane w pasie drogowym 
przez ZWiK, natomiast dal-
szy ciąg przyłączy na terenach 
prywatnych nieruchomości 
właściciel nieruchomości jest 

zobowiązany do wykonania 
we własnym zakresie. 

W przypadku pytań w 
sprawie przyłączy kanali-
zacyjnych należy kontakto-
wać się z przedstawicielami 
ZWiK lub generalnym wy-
konawcą robót, którzy będą 
obecni na terenie budowy 
lub w siedzibie spółki przy 
ulicy Rozlazłowskiej 7, bądź 
telefonicznie pod nr. tel. 46 
862-82-30 wew. 37 lub 24. 

Spółka na bieżąco bę-
dzie przekazywała informa-

cje o dalszym postępie ro-
bót. 

Prosimy o cierpliwość i 
wyrozumiałość podczas bu-
dowy nowego odcinka kana-
lizacji sanitarnej.

Projekt „Poprawa gospo-
darki wodno - ściekowej mia-
sta Sochaczew - etap II część II” 
współfi nasowany ze środków 
Unii Europejskiej w ramach 
Programu Operacyjnego In-
frastruktura i Środowisko. 

Materiał prasowy 
ZWiK Sochaczew

Budowa nowego odcinka kanalizacji sanitarnej w ulicy Ks. Janusza 

INFORMACJA

Na podstawie art. 35, pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku 
o gospodarce nieruchomościami informujemy, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszone zostały 

Zarządzenia Burmistrza Miasta Sochaczew w sprawie: 
1. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w 
użytkowanie
Nr 262.2017 z dnia 21.11.2017r. (działki gruntu nr 1549/1, 1545/1, 1546/1, 
1543/4, 1604/1, 1603/1, 1479/7, 1479/6, 1480/5, 1480/4, 1441/7 położone przy 
ul. Młynarskiej) 
Nr 271.2017 z dnia 28.11.2017r. (działka gruntu nr 951/69 położona przy ul. 
Żeromskiego)
2. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do zbycia
Nr 250.2017 z dnia 07.11.2017r. (działka gruntu nr 320/1 położona przy ul. 
Grzybowej) 
Nr 260.2017 z dnia 21.11.2017r. (działka gruntu nr 2968/5 położona przy ul. 
Długiej)
Nr 261.2017 z dnia 21.11.2017r. (działki gruntu nr 2968/6, 2968/7, 2968/8, 
2968/9, 2968/10, 2968/11,  2968/12, 2968/13, 2968/14, 2968/15 położone 
przy ul. Świerkowej)
Nr 268.2017 z dnia 28.11.2017r. (działka gruntu nr 3348/1 położona przy ul. 
Prostej)
Nr 269.2017 z dnia 28.11.2017r. (działka gruntu nr 3335 położona przy ul. 
Prostej)
Nr 270.2017 z dnia 28.11.2017r. (działki gruntu nr 3451, 3447, 3453 położone 
przy placu Kościuszki)

Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego UM

Kategoria 7-10 lat: Alek-
sandra Szymańska „List 
do Kasi” – Szkoła Podsta-
wowa nr 3
Kategoria 11-14 lat: Domi-
nika Przydatek  „Kartka 
z pamiętnika” – Placówka 
Opiekuńczo-Wychowawcza 
w Giżycach
Kategoria 15-18 lat: Marta 
N a r l o c h   „ D rew n iana 
ławeczka” – Zespół Szkół 
Ogólnokształcących   w 
Sochaczewie
Nagroda specjalna:
Jan Wyrzykowski „Prze-
mówienie” – Szkoła Podsta-
wowa w Teresinie 
Nagroda specjalna:
Grzegorz Opala – Środowi-
skowy Dom Samopomocy 
w Sochaczewie

Nagrody laureatom wręczał m.in. wicestarosta Tadeusz Głuchowski
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ZA BARIERĄ PRAWA

Podczas przeprowadzane-
go 21 listopada patrolu al. 
600-lecia funkcjonariusze 
wylegitymowali grupę mło-
dych mężczyzn. Jednym 
z nich okazał się 22-letni 
mieszkaniec Sochaczewa,  
poszukiwany listem goń-
czym do odbycia dwóch kar 
pozbawienia wolności.

Na podstawie wyroku 
Sądu Rejonowego w Ciecha-
nowie młody mężczyzna 
musi spędzić w więzieniu 
rok i dwa miesiące, a zgod-
nie z wyrokiem Sądu Rejo-
nowego w Skierniewicach 
- półtora roku. Został już 
doprowadzony do zakładu 
karnego w Łowiczu. (seb)

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Często wystarczy, by senior 
odebrał telefon z prośbą o 
pomoc w akcji przeciwko 
oszustom od osoby poda-
jącej się za policjanta, żeby 
stracił oszczędności całe-
go życia. Podobnie bywa w 
sytuacji, gdy chce pomóc 
„krewnemu”, który rzeko-
mo uczestniczył np. w wy-
padku drogowym.

Przy zwalczaniu tego 
typu przestępstw bardzo 
ważne jest uświadomienie 
osób starszych przed gro-
żącymi im niebezpieczeń-
stwami ze strony oszu-
stów. Owszem, jest w tym 
ogromna rola policji, ale też 
osób najbliższych, które na 
co dzień powinny uczulać 
swoich rodziców, babcie czy 
dziadków.

Oszuści do wyboru swej 
ofi ary bardzo często wyko-
rzystują książki telefonicz-
ne. Wybierają imiona, które 
mogą należeć do starszych 
osób. Telefonują na wybra-
ny numer, po czym rozmo-
wa prowadzona jest w taki 
sposób, aby oszukiwana 
osoba uwierzyła, że rozma-
wia z kimś ze swojej rodziny 

i sama wymieniła jego imię 
oraz inne dane, pozwalające 
przestępcom wiarygodnie 
pokierować dalszą rozmo-
wą. Później „krewny”, opo-
wiadając wymyśloną histo-
rię, prosi o pożyczkę. Gdy 
udaje się ją uzyskać, oszust 
informuje, że nie może oso-
biście odebrać pieniędzy i 
podaje sposób przekaza-
nia gotówki. Najczęściej po 
odbiór podsyła „zaufanego 
znajomego”.

Zdarza się również, że 
przestępca podaje się za 
policjanta, funkcjonariu-
sza CBŚP lub CBA. Oszust 
przekonuje starszą osobę, że 
rozpracowuje zorganizowa-
ną grupę przestępczą i pro-
si, aby mu w tym pomóc. Ta 

pomoc ma polegać na prze-
kazaniu gotówki. Wmawia 
seniorowi, że dzięki temu 
będzie można zatrzymać 
prawdziwych przestępców 
oszukujących starsze oso-
by. W rzeczywistości dzwo-
niący są przestępcami, nie-
mającymi nic wspólnego z 
policją. Po przekazaniu pie-
niędzy lub wpłaceniu ich 
na wskazane przez oszu-
sta konto, wszelki kontakt z 
przestępcami się urywa.

Trzeba pamiętać, że 
prawdziwi policjanci nigdy 
nie informują osób postron-
nych o podejmowanych 
działaniach, a szczególnie 
o tajnych akcjach. Nigdy 
nie odbierają i nie przeka-
zują pieniędzy. Jeśli odbie-

rzemy telefon i nasz roz-
mówca będzie przedstawiał 
się jako np. funkcjonariusz 
CBŚP czy prokurator i po-
jawi się temat związany z 
koniecznością   przekaza-
nia przez nas na jakikol-
wiek cel pieniędzy, natych-
miast dzwońmy pod nr 997 
lub 112 po prawdziwych po-
licjantów.

Jeżeli rozmówca propo-
nuje, że możesz potwierdzić 
autentyczność dzwoniące-
go policjanta pod nume-
rem 112 czy 997, zanim za-
dzwonisz pod ten telefon, 
sprawdź czy na pewno roz-
łączyłeś poprzednią rozmo-
wę, a najlepiej skorzystaj z 
innego aparatu telefonicz-
nego. 

Zablokowane wyjazdy z po-
sesji lub drogi pożarowe, 
matki z dziećmi w wózku 
zmuszone do spaceru po 
jezdni, ponieważ niewła-
ściwie zaparkowany pojazd 
uniemożliwia swobodne 
poruszanie się chodnikiem, 
to niestety częste powody 
interwencji policjantów. A 
kierowca, który nie patrzy 
na znaki i zostawia auto w 
miejscu, gdzie jest to za-
bronione, musi liczyć się z 
wysokimi kosztami odho-
lowania pojazdu.

 
Po sochaczewskich drogach 
jeździ coraz więcej samo-
chodów, czego elementem 
jest wyścig o miejsca par-
kingowe. Niektórzy chcą 
przy tym uniknąć płatnej 

strefy parkowania i nie za-
stanawiają się, czy sposób w 
jaki pozostawią pojazd, spo-
woduje zagrożenie w ruchu 
drogowym.

- Największy problem 
dotyczy centrum miasta i 
rejonu dworca PKP - mówi 
Agnieszka Dzik, ofi cer pra-
sowy KPP w Sochaczewie. 
- To z tych rejonów odbie-
ramy najwięcej próśb o in-

terwencję. Zgłaszający skar-
żą się przede wszystkim na 
brak możliwości wyjazdu z 
własnej posesji, auta zapar-
kowane na ścieżkach rowe-
rowych, zablokowane chod-
niki. Interwencje często 
kończą się holowaniem po-
jazdu lekkomyślnego kie-
rowcy.

Jak uniknąć holowania 
auta i nie narazić się na nie-

potrzebne koszty? Metoda 
jest prosta. Należy patrzeć 
na znaki i myśleć o innych 
uczestnikach ruchu drogo-
wego.

Za przytaczane wyżej 
wykroczenia grozi mandat 
w wysokości 100 złotych. 
Doliczany jest również 1 
punkt karny. Holowanie po-
jazdu na parking to wydatek 
około 500 złotych. Auto zo-
staje usunięte na koszt wła-
ściciela.

Policjanci mogą podjąć 
decyzję o usunięciu pojaz-
du, gdy został zaparkowa-
ny w miejscu zabronionym, 
utrudnia ruch lub stwa-
rza zagrożenie dla innych 
uczestników ruchu drogo-
wego. (seb)

Policji udało się znaleźć i 
zatrzymać 23-latka, który 
ukradł na sochaczewskim 
targowisku torebkę.

We wtorek 14 listopada niezna-
ny wtedy sprawca wykorzystał 
nieuwagę i zaaferowanie za-
kupami 58-letniej mieszkanki 
Sochaczewa. Ukradł jej toreb-
kę, w której kobieta miała m.in. 
telefon komórkowy, portfel z 
pieniędzmi i kartą płatniczą 
oraz dokumenty.

Policja wszczęła śledz-
two, które pozwoliło usta-
lić i ująć złodzieja. Okazał 
się nim 23-letni mieszka-
niec gminy Młodzieszyn. 23 
listopada został zatrzymany 
w swoim miejscu zamiesz-
kania, a skradzione przed-
mioty udało się odzyskać. 
Sprawca usłyszał już zarzut 
kradzieży, do którego zresz-
tą się przyznał. Teraz grozi 
mu kara do 5 lat pozbawie-
nia wolności. (seb)

Pojawiły się zgłoszenia o 
mailach od Krajowej Admi-
nistracji Skarbowej. Jeśli 
komuś program antywiruso-
wy nie usunął takiego maila, 
pod żadnym pozorem nie po-
winien go otwierać, bo to nie 
akcja KAS, a atak mający na 
celu wyłudzenie informacji z 
komputera.

Autor maila od „Krajowej Ad-
ministracji Skarbowej” podpi-
sany jest jako Jakub Kowalski 
(bez żadnej stopki mailowej). 
Prosi o dołączenie faktury z 
załączonego do wiadomości 

pliku *.zip. Otwarcie załączni-
ka powoduje zawirusowanie 
komputera.

Na szczęście większość 
dobrych programów antywi-
rusowych powinna wykryć 
zagrożenie i usunąć niebez-
pieczny załącznik.

Na sprawę od razu zareago-
wała prawdziwa Krajowa Admi-
nistracja Skarbowa. Urzędnicy 
proszą wszystkich zaatakowa-
nych przez cyberprzestępców, 
by zgłosili sprawę mailem lub te-
lefonicznie, celem sporządzenia 
dokumentacji do podjęcia dal-
szych działań prawnych. (seb)

22-latek poszedł siedzieć

Złodziej torebki złapany

Uwaga na maile 
ze skarbówki

Jak ustaliła policja, mię-
dzy 10 a 20 listopada, trzej 
mężczyźni kradli elementy 
metalowe z niezamieszka-
łego budynku przy ul. Gaw-
łowskiej w Sochaczewie.

Funkcjonariusze w toku pod-
jętych czynności ustalili, że 
sprawcami kradzieży z byłe-
go Domu Pomocy Społecznej 
są 36-letni i 26-letni mieszkań-
cy Sochaczewa oraz 22-letni 
mieszkaniec gminy Iłów. Proce-
der trwał od 10 do 20 listopada, 
w tym czasie mężczyźni doko-

nali kradzieży grzejników, mo-
siężnych klamek, miedzianej 
blachy oraz rynny. Policji udało 
się odzyskać część skradzionych 
kaloryferów. Wszyscy spraw-
cy usłyszeli zarzuty kradzieży, 
grozi im za to kara pozbawienia 
wolności do lat 5. (seb)

Policja odzyskała 
kaloryfery z DPS

Atakują na „wnuczka”
Policjanci z sochaczewskiej komendy przestrzegają przed oszustami podającymi się 
za policjanta lub wnuczka. Pod koniec listopada przyjęli kolejne zgłoszenia o tego 
typu przestępstwach. Niewykluczone, że sprawcy zaatakują po raz kolejny.

Patrz, gdzie parkujesz, bo cię odholują
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Agnieszka Poryszewska
agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Na wyposażeniu 3. Warszaw-
skiej Brygady Rakietowej Obro-
ny Powietrznej znajduje się 
najnowszej generacji Mobil-
ne Stanowisko Dowodzenia 
Wojsk Rakietowych Obrony 
Powietrznej. Antoni Maciere-
wicz zapoznał się z możliwo-
ściami funkcjonowania syste-
mu dowodzenia. Ministrowi 
towarzyszył gen. dywizji pilot 
Jan Śliwka.

Szef MON obserwował 
trening kierowania ogniem. 
Dowódca 3.BROP płk An-
drzej Dąbrowski przedstawił 
informację o funkcjonowa-
niu systemu SAMOC (mobil-
ny obiekt dowodzenia i kiero-
wania) w podległej brygadzie. 
Warto wspomnieć, że stano-
wisko dowodzenia składa się z 
kontenerów, zamontowanych 
na samochodach. Może zostać 
przetransportowane w dowol-
ną lokalizację, a jego urucho-
mienie na miejscu zajmuje za-
ledwie kilka godzin. Jest ono w 
stanie pracować niemal na każ-
dym ukształtowaniu terenu i w 
zakresie temperatur od -30 do 
+50 stopni Celsjusza.

Jak powiedział mini-
ster Macierewicz, istnie-
je prawdopodobieństwo, że 
Sochaczew stanie się waż-
nym elementem programu 
uzbrojenia „Narew”. Obej-
muje on pozyskanie 11 bate-
rii przeciwlotniczych zesta-
wów rakietowych krótkiego 
zasięgu. Został zainicjowa-
ny we wrześniu 2013 roku 
i jego realizacja potrwa do 
roku 2022.

- Jak mnie poinformowa-
no, pierwsza wersja systemu 
„Narew” może być dostarczo-
na do polskich sił zbrojnych na-
wet w ciągu 24 miesięcy. Gdyby 
tak się rzeczywiście zdarzyło, to 
dysponowalibyśmy własnym 

systemem obrony krótkiego za-
sięgu już za 2 lata, czyli jeszcze 
przed wprowadzeniem – albo 
równolegle z wprowadzeniem 
– pierwszych baterii rakiet Pa-
triot, w sprawie których koń-
czymy właśnie negocjacje z 
przedstawicielami USA – dodał 
minister Macierewicz. - Dzisiaj 
dostaliśmy orzeczenie o zakoń-
czeniu prac badawczo – rozwo-
jowych interrogatora średniego 
zasięgu. Jest to  bardzo ważne 
wdrożenie, które będzie funk-
cjonowało w polskim wojsku. 
Dla nas ważne jest zaproszenie, 
które dostaliśmy do negocjacji 
radarów Odra. Niezwłocznie 
przystąpimy do tych negocjacji. 
To, co dzisiaj można było zoba-
czyć, potwierdza, że te terminy 
mogą być dotrzymane. Rozwi-
nięcie w pełni systemu „Narew” 
wymaga od 5 do 7 lat. W tym 
samym czasie do Polski zostaną 
dostarczone i będą już opera-
cyjnie wykorzystywane rakie-
ty Patriot. A więc szansa na to, 
że w najbliższych latach Polska 
będzie skutecznie chroniona 
przez najnowocześniejsze sys-
temy antyrakietowe, naprawdę 
jest duża – mówił w Bielicach 
szef MON.

Czy w efekcie w Bielicach 
faktycznie pojawią się słyn-

ne Patrioty? Na razie trudno 
mówić o jakichkolwiek dekla-
racjach. Z pewnością okolice 
Sochaczewa są jedną z rozwa-
żanych lokalizacji, o czym 
świadczy obecność przedstawi-
cieli rządu.

– Cieszę się że bryga-
da tak dobrze zaprezento-
wała się podczas pierwszej 
wizyty ministra. Pokaza-
no możliwości i potencjał 
sprzętu polskiej produkcji, 
który służył będzie do obro-
ny naszych granic. O tym, 
w jakim kierunku będzie 
rozwijać się dalej podsocha-
czewska jednostka zadecy-
duje minister Macierewicz. 
Głęboko wierzę, że stanie-
my się kluczowym punktem 

na mapie obronności Pol-
ski i będzie tu nadal trafi ał 
najwyższej jakości sprzęt. 
Jako osoba odpowiedzial-
na za nadzór nad spółkami 
Skarbu Państwa chciałbym, 
by był to sprzęt produkowa-
ny przez polskie przedsię-
biorstwa. Rozwój jednost-
ki wojskowej może stać się 
bowiem przyczynkiem do 
rozwoju całego regionu. 
Niedaleko stąd, w gminie 
Baranów, będziemy budo-
wali centralny port komu-
nikacyjny. Chciałbym, by 
to wszystko wpłynęło na 
wzrost znaczenia Socha-
czewa i okolic – powiedział 
nam minister Maciej Ma-
łecki.

W rocznicę urodzin tego wiel-
kiego Polaka, delegacja harce-
rzy wraz z komendantem hufca 
hm. Krzysztofem Wasilewskim 
złożyła kwiaty pod pomnikiem 
ostatniego prezydenta RP na 
uchodźstwie Ryszarda Kaczo-
rowskiego, znajdującym się przed 
siedzibą hufca. W tym szczegól-
nym dniu harcerzom towarzy-
szył burmistrz Piotr Osiecki, jego 
zastępca Dariusz Dobrowolski, 
przewodniczący rady miasta Syl-
wester Kaczmarek oraz licznie 
zgromadzeni rodzice.

98. rocznica urodzin Prezyden-
ta Kaczorowskiego była także 
okazją do symbolicznego od-
słonięcia tablicy z nazwą ulicy, 
która od 19 lipca ma nowego 
patrona. Z inicjatywą przemia-
nowania ulicy Hanki Sawickiej 
na ulicę Prezydenta Ryszarda 
Kaczorowskiego wyszli socha-
czewscy harcerze, dla których 
prezydent od lat jest wzorem pa-
trioty i obywatela. Harcerstwo 
było jego pasją i szkołą życia. To 
tam ukształtował swój charak-
ter i zdobył autorytet, który po-
mógł mu objąć urząd prezyden-
ta RP na uchodźstwie. Nowy 
patron był też Honorowym 
Harcmistrzem Rzeczypospoli-
tej, przez kilkadziesiąt lat wspie-
rał ruch harcerski na emigracji. 

Sochaczewscy harcerze w 
szczególny sposób pielęgnują 
pamięć o druhu harcmistrzu, 
o czym świadczą ich liczne ini-
cjatywy poświęcone jego oso-
bie. Od 2004 roku Prezydent 
Kaczorowski jest Honorowym 
Obywatelem Sochaczewa, od 
2013 roku przed hufcem stoi 
jego popiersie, a od lipca tego 
roku jego imię nosi również uli-
ca, przy której ono się znajduje. 
To wszystko udało się wypeł-
nić dzięki zaangażowaniu har-
cerzy, a także przychylności sa-
morządu miejskiego.

Burmistrz Piotr Osiecki w 
swoim wystąpieniu dziękował 

harcerzom za stworzenie tego 
szczególnego miejsca i godne 
uhonorowanie Prezydenta Ry-
szarda Kaczorowskiego. - Dla was 
lekcja z tego spotkania jest jedna, 
jeśli chcecie się dowiedzieć, jak 
pełnić harcerską służbę, to zapo-
znajcie się z drogą życiową Pana 
Prezydenta. Jest to bowiem go-
towy przepis jak być harcerzem i 
uczciwym Polakiem - mówił. 

Druha harcmistrza upa-
miętniono odsłonięciem jesz-
cze jednej, dodatkowej tablicy 
z krótkim życiorysem Prezy-
denta Ryszarda Kaczorowskie-
go. Najważniejsze fakty z ży-
cia Prezydenta, począwszy od 
wypełniania harcerskich przy-
rzeczeń, poprzez wojnę, aż do 
prezydenckiej służby przypo-
mniał zebranym drużynowy 
18 Wielopoziomowej Druży-
ny Harcerskiej, która przyjęła 
im. Prezydenta Ryszarda Ka-
czorowskiego dokładnie rok po 
odsłonięciu pomnika.

Z kolei komendant Krzysz-
tof Wasilewski opowiedział o 
przyrzeczeniu młodego Ry-
szarda Kaczorowskiego składa-
nym 24 października 1933 roku 
w białostockim parku zwie-
rzynieckim, w pobliżu dębów 
zasadzonych jako zielony po-
mnik upamiętniający Konsty-
tucję 3 Maja. Kaczorowski czę-
sto wspominał, że ziemia spod 
tych dębów była dla niego jed-
ną z najcenniejszych pamiątek. 
- Przed sochaczewskim hufcem 
również rosną trzy dęby. Od 
czterech lat stoi tu jego pomnik, 
a od tego roku jego imię nosi 
ulica, przy której się znajduje-
my - mówił. I także tego dnia w 
tym szczególnym miejscu dwie 
druhny złożyły swoje Przyrze-
czenie Harcerskie. 

Spotkanie zakończyło się 
tradycyjnym zawiązaniem krę-
gu i przekazaniem symbolicz-
nej iskry przyjaźni. 

Anna Wasilewska 
Hufiec ZHP Sochaczew

Antoni Macierewicz 
z wizytą w Bielicach
Minister Obrony Narodowej odwiedził podsochaczewską jednostkę wojskową 
w związku z prezentowanym w niej systemem dowodzenia wojskami obrony 
przeciwlotniczej. W wydarzeniu wzięli udział także m. in. minister Maciej Małecki 
oraz prezes Polskiej Grupy Zbrojeniowej Błażej Wojnicz.

Szef MON nie wyklucza, że Bielice będą ważnym elementem programu „Narew”

Wnętrze Mobilnego Stanowiska Dowodzenia

Uczciliśmy 98. rocznicę 
urodzin Prezydenta 
Ryszarda Kaczorowskiego
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Trzydziestostronicowe pod-
sumowanie przygotowane 
przez Miejski Zespół Eko-
nom iczno-Ad m i n is t ra-
cyjny trafi a na sesję raz w 
roku i pozwala radnym w 
szczegółach zapoznać się ze 
zmianami zachodzącymi w 
oświacie, a ta od lat jest nu-
merem jeden, jeśli chodzi 
o wydatki miasta. W 2016 
roku na edukację przezna-
czono 48,4 mln zł, czyli 35 
proc. całego budżetu. Rzą-
dowa subwencja w wysoko-
ści 22,4 mln pokryła tylko 
46 procent wydatków, zatem 
resztę musiał wyłożyć sa-
morząd. Z raportu, oprócz 
danych fi nansowych, do-
wiadujemy się wszystkiego 
o sieci szkół, liczbie uczniów 
i przedszkolaków, dotacjach 
przekazywanych prywat-
nym placówkom, awansie 
zawodowym    nauczycieli, 
inwestycjach, programach 
wsparcia dla uczniów, wy-
nikach egzaminów, stypen-
diach itp. 

Test sprawnego
działania
Prezentację jeszcze bardziej 
szczegółowo opisującą za-
chodzące zmiany przedsta-
wił wiceburmistrz Marek 
Fergiński, który kilka razy 
podkreślał, że poważna re-
forma likwidująca gimna-
zja i przywracająca ośmio-
klasowe szkoły podstawowe 
została w naszym mieście 
wdrożona płynnie i bez 
problemów. Dziękował za to 
radnym, związkowcom, dy-
rektorom szkół, radom pe-
dagogicznym i rodzicom. 
Przypomniał, że opracowa-
no cztery warianty reformy 
i po szerokich konsultacjach 
ostatecznie wybrano ten 
najbardziej dostosowany do 
lokalnych warunków. Prze-
kształcenie gimnazjów w 
szkoły podstawowe, przygo-
towanie dotychczasowych 
sześcioklasowych podsta-
wówek do ośmioletniego 
cyklu nauczania, przepro-
wadzenie naborów uczniów, 

zakup wyposażenia dosto-
sowanego do potrzeb sied-
miolatków, ułożenie takiej 
siatki godzin, by nikt nie 
stracił pracy - było wielkim 
wyzwaniem i testem spraw-
nego działania. Jak widać, 
tekstem zdanym przez so-
chaczewską oświatę - mówił 
wiceburmistrz. 

Prawie 3000 uczniów
W minionym roku do miej-

skich placówek chodziło 
prawie trzy tysiące uczniów 
- 2052 uczniów szkół pod-
stawowych (93 klasy) i 881 
z gimnazjów (36 klas). Nie-
mal 840 dzieci miała pod 
opieką kadra „czwórki”, 
gdzie działało aż 36 oddzia-
łów, niewiele mniej bo 736 
dzieci  chodziło do „trójki”. 
Co ciekawe, z niemal trzech 
tysięcy uczniów aż 840, czy-
li ponad 28 procent, odebra-
ło w czerwcu świadectwa z 
czerwonym paskiem. A to, 
że młodzież mamy zdol-
ną, potwierdza też prowa-
dzony przez ratusz od 2011 
roku program stypendial-
ny. W minionym roku bar-
dzo ostre kryteria progra-
mu spełniło aż 216 uczniów, 
którzy otrzymali stypendia 
za wybitne wyniki w nauce 
(204), osiągniecia artystycz-
ne (1) lub sportowe (11). 

Kadra
Sochaczewska oświata to 
około 400 etatów nauczy-
cielskich. Mamy 230 na-
uczycieli dyplomowanych, 
100 mianowanych, 55 kon-
traktowych i 13 stażystów. 
Miasto pomaga im w nie-
ustannym kształceniu, bo to 
jeden z zawodów wymaga-
jących ciągłego podnosze-
nia kwalifi kacji, by pewne-
go dnia uczeń nie przerósł 
mistrza. W minionym roku 
dziesięcioro    nauczycie-
li kontraktowych zdało eg-
zamin na nauczyciela mia-
nowanego, co w praktyce 
oznacza m.in. wzrost wyna-
grodzenia o ok. 900 zł mie-
sięcznie. 

Zgodnie z przepisami, 
jeden procent funduszu płac 
w oświacie przeznaczany 

jest na doskonalenie zawo-
dowe kadry - kursy, warsz-
taty, szkolenia itd. Część 
tej puli trafi a na dopłaty do 
czesnego pobieranego przez 
wyższe uczelnie, gdzie na-
uczyciele studiują podyplo-
mowo. Z dopłaty do czesne-
go - maksymalnie można 
otrzymać 1,4 tys. zł - sko-
rzystało 15 nauczycieli. 

Przedszkola
W roku szkolnym 2016/2017 
do 40 oddziałów utwo-
rzonych w przedszkolach 
i szkołach podstawowych 
uczęszczało łącznie 912 
dzieci. Średnia liczba na od-
dział wyniosła niecałe 23 
osoby.

Liczba maluchów ko-
rzystających z oferty mia-
sta zmienia się i tak np. w 
roku szkolnym 2013/2014 
ratusz sprawował opiekę 
nad 977 dziećmi, a dwa lata 
później nad 806, by w mi-
nionym roku znowu prze-
kroczyć liczbę ponad 900 
podopiecznych. 

- Przygotowaliśmy wię-
cej miejsc, niż wyniosło za-
potrzebowanie. Byliśmy go-
towi nawet na 960 dzieci, a 
należy pamiętać, że ofer-
tę ratusza od lat uzupełnia-
ją prywatne przedszkola, do 
działalności których miasto 
dopłaca, przekazując wielo-
milionową dotację. W efek-
cie na 1547 dzieci urodzo-
nych w latach 2010-2013 
w miejskich i prywatnych 
przedszkolach czekały 1773 
miejsca - mówi Marek Fer-
giński. 

Na terenie miasta dzia-
ła aż czternaście niepublicz-
nych placówek - prywatne 
gimnazjum, trzy podsta-
wówki, dziewięć przedszko-
li i jeden punkt przed-
szkolny. Ratusz wsparł ich 
działalność kwotą 6.786.430 
zł.

Inwestycje i remonty
Pochłonęły niemal dwa mi-
liony złotych. Największym 
projektem była budowa 
wielofunkcyjnego boiska 
sportowego przy Szkołach 
Podstawowych nr 1 i 3 

(1.043.700 zł), na utwardze-
nie terenu przy chodakow-
skiej „siódemce” wydano 
223.400 zł, na modernizację 
łazienek w SP 3 i 7 - 200.000 
zł.  W pozostałych placów-
kach, kosztem 404.000 zł, 
także prowadzono różno-
rodne remonty - malowanie 
sal, kuchni, szatni, łazienek, 
podłóg, wymianę drzwi, 
sieci elektrycznych. 

Dodajmy, że w 2018 
roku ratusz chce rozpocząć 
budowę boiska na tyłach 
nowej sali gimnastycznej 
SP4. Projekty już są gotowe, 
a w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej odłożone 900 
tys. zł.  

Projekt edukacyjny
W ub. roku ratusz złożył 
w Mazowieckiej Jednost-
ce Wdrażania Programów 
Unijnych pięć wniosków, o 
wartości 1.686.600 zł, o do-
tację na zakup sprzętu dla 
szkół i prowadzenie zajęć 
pozalekcyjnych. Wszystkie 
uzyskały unijne dofi nanso-
wanie pokrywające 80 pro-
cent kosztów (1.349.300 zł). 
Projekt ruszył we wrześniu 
2017 r., a zakończy się w 
czerwcu 2019 roku. Realizo-
wanych będzie kilka tysię-
cy godzin zajęć językowych, 
komputerowych, ciekawych 
eksperymentów, wyjazdów 
edukacyjnych. Przez dwa 
lata ponad tysiąc uczniów 
będzie wyrównywało braki 
edukacyjne, rozwijało swoje 
zdolności i zainteresowania. 
W każdej szkole wsparciem 
objęci zostaną także ucznio-
wie ze specjalnymi potrze-
bami edukacyjnymi. Szko-
ły otrzymają wyposażenie 
pracowni przedmiotowych 
oraz sprzęt komputerowy - 
tablice interaktywne, pro-
jektory multimedialne, ser-
wery, drukarki, mikroskop 
z kamerą, aparaty fotogra-
fi czne, laptopy. Projekty 
będą realizowane w Szkole 
Podstawowej nr 1 (157.400 
zł), SP nr 2 (503.900 zł), 
SP nr 4 (262.000 zł), SP 
nr 6 (190.400 zł)i SP nr 7 
(572.800 zł).

Reforma płynnie weszła w życie
W czasie ostatniej sesji rady miasta (14.11) wiele uwagi poświęcono sprawom oświaty. Wiceburmistrz Marek Fergiński przedstawił raport o pracy 
szkół i przedszkoli w ostatnim roku szkolnym, ich fi nansowaniu, inwestycjach, kadrze i prowadzonych programach wspomagających uczniów.
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Komiks „Bitwa nad Bzurą 
- 1939” z serii „Sochaczew 
z historią w tle” doczekał 
się właśnie   kolejnego wy-
dania. Nie jest to jednak 
mechaniczny przedruk wy-
dania premierowego. Już 
pierwszy rzut oka pozwala 
zaobserwować różnice.

Decyzją Joanny Niewiadom-
skiej-Kocik, naczelnik Wy-
działu Kultury, Turystyki 
i Promocji oraz  nakładem 
Urzędu Miejskiego w Socha-
czewie ukazało się właśnie 
drugie wydanie tego albumu. 
Zmienił się przede wszyst-

kim logotyp z tytułem. Rów-
nież wnętrze przedstawia się 
w nieco zmienionej przez au-
tora formie, m.in. wzbogaca-
ją je kolorowanki. Mamy do 
wyboru bohaterów głównych 
serii, żołnierzy września 1939 
i wykonanie coveru kolorów 
przodu albumu.

Profesjonalnym skła-
dem albumu zajął się Da-
niel Janiak, a komiks po-
wstał pod czujnym okiem 
Jakuba Wojewody, kustosza 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą. 
Będzie dystrybuowany pod-
czas miejskich wydarzeń.

Daniel Wachowski
daniel.wachowski@sochaczew.pl

Przez trzy dni na scenie so-
chaczewskiej szkoły muzycz-
nej, głównego organizatora 
tego wydarzenia, swoje umie-
jętności prezentowali ucznio-
wie m.in. ze Zduńskiej Woli, 
Gdańska, Krakowa, Pozna-
nia, Żyrardowa, Gdyni, Toru-
nia, Krosna, Słupska, Katowic, 
Warszawy, Zamościa i Płocka. 
Oceniało ich międzynarodo-
we jury - Andrzej Dutkiewicz, 
Marco Scolastra (Włochy), 
Murray McLachlan (Wielka 
Brytania), Dorian Leljak (Ser-
bia/Chorwacja) - pod prze-
wodnictwem legendy polskiej 
pianistyki prof. Jana Kadłubi-
skiego, który z naszym festi-
walem związany jest od 23 lat. 

W gronie laureatów zna-
lazły się także uczennice PSM 
w Sochaczewie - Aleksandra 
Gut (nauczyciel: Marta Gu-
zik), Marcelina Stasiak (na-
uczyciel: Anna Wróblewska), 
Natalia Donat (nauczyciel: 
Włodzimierz     Sieczkowski), 
Zuzanna Leszczyńska (na-
uczyciel: Agnieszka Hejduk-
-Domańska), Urszula Żochow-
ska (nauczyciel: Agnieszka 
Nessel-Borsik). Szczególnie go-
rące brawa otrzymał dwuna-
stoletni Ethan Loch, pierwszy 
niewidomy uczeń przyjęty do 
elitarnej Szkoły Muzycznej im. 
św. Marii w Edynburgu. 

Okrągły jubileusz był 
świetną okazją do podsu-
mowania ćwierćwiecza fe-
stiwalu, podziękowania jego 
twórcom,   organizatorom, 
sponsorom, jurorom. W inau-
guracji wydarzenia i koncer-
cie fi nałowym wzięli udział 
m.in. minister, poseł ziemi so-
chaczewskiej Maciej Małecki, 
prof. Roberto Cincotta dyrek-
tor Włoskiego Instytutu Kul-
tury w Warszawie, burmistrz 
Piotr Osiecki, wicestarosta 
Tadeusz Głuchowski (wręczył 
Natalii Donat Stypendium 
Starosty Powiatu Sochaczew-
skiego), wiceburmistrz Marek 
Fergiński (w imieniu władz 
miasta przekazał dyrektor 

PSM Annie Wróblewskiej pa-
miątkowy grawer), były sta-
rosta Tadeusz Koryś, a także 
wójt gminy Sochaczew Miro-
sław Orliński.

Maciej Małecki gratulo-
wał laureatom wytrwałości 
i determinacji w dążeniu do 
celu. Jak mówił, gdy rówieśni-
cy bawią się przeszukując za-
soby internetu, młodzi mu-
zycy poświęcają się muzyce, 
twórczości Chopina. Życzył, 
by młodzi pianiści mieli śmia-
łe marzenia i spełniali je każ-
dego dnia. Z kolei Piotr Osiec-
ki podkreślał, że festiwal jest 
kulturalną perłą miasta, a o 
jego sukcesie przesądziła pa-
sja ludzi przygotowujących 
ten coroczny przegląd. Dzię-
kował rodzicom i dziadkom 
czuwającym nad muzyczną 
edukacją młodych ludzi, oraz 
nauczycielom dbającym o ich 
postępy w nauce, ale przede 
wszystkim laureatom festiwa-
lu, którzy w Sochaczewie ode-
brali nagrodę za tygodnie i 
miesiące ciężkiej pracy. 

Dyrektor PSM Anna Wró-
blewska przypomniała, że 
wydarzenia nie byłoby bez 
ówczesnych szefów szkoły mu-
zycznej i MOK - Bernarda Pa-
cholskiego i Haliny Pędziejew-
skiej oraz bez kierowniczek 

sekcji instrumentów klawi-
szowych w PSM - Joanny Nie-
wiadomskiej-Kocik i Agniesz-
ki   Hejduk-Domańskiej.   Z 
uznaniem wypowiadała się o 
swoich zastępcach i całej ka-
drze szkoły, bo przygotowa-
nie trzydniowego wydarzenia 
artystycznego angażuje wie-
lu nauczycieli, nie tylko tych 
związanych z sekcją klawiszo-
wą. Podziękowania odebra-
li: Marta Pacholska-Panasiuk, 
Zbigniew Nasarzewski, Bogu-
sława Dylewska, Marta Gu-
zik, Halina Staszak-Gut, Alek-
sandra Hartman, Agnieszka 
Nessel-Borsik,    Katarzyna 
Skrzypek, Włodzimierz Siecz-
kowski, Piotr Szafraniec, Iwo-

na Kupiec, Marzanna Znajdek 
i Jarosław Znajdek. Dziękowa-
ła także za wspieranie imprezy 
samorządowi miasta, powia-
tu, Stowarzyszeniu Przyjaciół 
PSM. 

Z okazji dwudziestopię-
ciolecia, przy wsparciu Urzę-
du Miasta, wydany został 
pamiątkowy folder przypo-
minający historię festiwalu, 
jego twórców, jurorów, zwy-
cięzców, stypendystów sta-
rosty sochaczewskiego, któ-
ry co roku nagradza jednego 
laureata - ucznia sochaczew-
skiej PSM. Folder trafi ł do 
rąk gości biorących udział 
w sobotnim koncercie fi na-
łowym.

Festiwal skończył 25 lat
W tej edycji wystartowała rekordowa liczba uczestników. Jury po wysłuchaniu 
108 uczniów aż 55 szkół muzycznych, wyłoniło 37 laureatów w dwóch zakresach 
repertuarowych. XXV jubileuszowy Międzynarodowy Festiwal Chopinowski na 
Mazowszu zakończył się w sobotę 26 listopada tradycyjnym koncertem laureatów.

Występy laureatów poprzedziło wręczenie im nagród w obecności międzynarodowego jury

Laureatka festiwalu, uczennica PSM w Sochaczewie, 
Aleksandra Gut

Historia okiem Bofzina
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Nad patio kramnic zawisła barw-
na instalacja składająca się z pa-
rasolek. Zaaranżowano kawiar-
niany klimat okresu XX-lecia 
międzywojennego. Muzyczny 
wstęp do uroczystości zapewnił 
duet instrumentalny - Ludwik 
Skrzypek (akordeon) i Grzegorz 
Zmysłowski (tuba). 

Na gali gościli m.in. zastęp-
ca burmistrza Marek Fergiński, 
radni, wśród których byli wice-
przewodniczący rady miejskiej 
- Kamila Gołaszewska-Kotlarz 
i Arkadiusz Karaś. Przybyłych 
przywitała naczelnik Wydzia-
ły Kultury, Promocji i Turystyki 
Urzędu Miejskiego w Sochacze-
wie, Joanna Niewiadomska-Ko-
cik.

- Czy kultura jest dobrem 
ekskluzywnym? Czy ma być 
masowa, czy elitarna? Analizu-
jąc przebieg różnych wydarzeń 
w naszym mieście, uważam, że 
udało nam się znaleźć wypadko-
wą wszystkich działań. Na pew-
no kultura powinna być otwarta 
na wszystkich odbiorców i na ich 
wszystkie zapotrzebowania. To 
właśnie kultura decyduje o wize-
runku miasta. Misja, która płynie 
z kultury, jest szczególnie ważna. 
To, jakie mamy gusta estetycz-
ne, jakie będziemy mieć wyobra-
żenia, jaki będzie nasz apetyt na 
kulturę, to wszystko zależy od na-
szych obecnych działań - mówiła 
Joanna Niewiadomska-Kocik.

Podczas jednego z niedziel-
nych spotkań w ramach   „Arty-
stycznych Kramnic” pracownicy 
wydziału kultury nakręcili krótki 
fi lm, którego pokaz odbył się pod-
czas czwartkowego spotkania. 
Najmłodsi odpowiadali na pyta-
nie: kim jest animator kultury? 
Odpowiedzi były różnorodne, co 
świadczy o tym, jak pojemne jest 
określenie „animator kultury”. 

Gratulacje i podziękowania 
składał im zastępca burmistrza 
Marek Fergiński.

- Pamiętajmy o tym, w ja-
kim stopniu kultura wpływa na 
naszą osobowość, wrażliwość, 
na odkrywanie talentów, na roz-
wój osobisty, jaki ma wpływ na 
tożsamość społeczną. Poczyna-
jąc od rodziny, poprzez małe gru-
py folklorystyczne, aż po kulturę 
narodową. Kultura ta pozwoliła 
przetrwać naszemu krajowi dzię-
ki twórczości naszych wielkich 
artystów. W przeddzień święto-
wania stulecia polskiej niepodle-
głości będziemy w pełni czerpać 
z ich dorobku - mówił zastępca 
burmistrza.

Przedstawiciele władz miej-
skich wręczyli nagrody pracow-
nikom instytucji kulturalnych, 
członkom stowarzyszeń i osób 
działających na rzecz upowszech-

niania i ochrony kultury w So-
chaczewie.

Jedną z nagrodzonych była 
znana polonistka i animatorka 
kultury Barbara Sobkowicz. Spy-
tana przez nas o to, dlaczego przez 
tyle lat uczestniczy w życiu kultu-
ralnym miasta, odpowiedzia-
ła: - Bo kocham wszystko, co jest 
związane z kulturą, kocham fi lm, 
teatr, literaturę i język polski. Ko-
cham tym bardziej, że dane mi 
jest obecnie współpracować ze 
wspaniałymi paniami bibliote-
karkami. Dziękuję Miejskiej Bi-
bliotece Publicznej, która nomi-
nowała mnie do tej nagrody.

Z kolei jednym z wyróżnio-
nych przez burmistrza był Rado-
sław Jarosiński, współtwórca por-
talu starysochaczew.pl, który nie 
krył radości z faktu, że docenio-
no jego pracę na rzecz populary-
zowania historii miasta i ludzi z 

nim związanych. Portal zgroma-
dził już kilkaset zdjęć, materiałów 
historycznych i stał się skarbni-
cą wiedzy o przedwojennym So-
chaczewie. 

Bogaty program artystyczny 
imprezy wypełnił pokaz stepo-
wania i tańca z parasolami zapre-
zentowany przez panie ze Studia 
Tanecznego Iriny Nowakowskiej.  
A ostatnim punktem spotkania 
był program musicalowy „Ocalić 
od zapomnienia” w wykonaniu 
uczniów Państwowej Szkoły Mu-
zycznej I i II stopnia w Sochacze-
wie pod dyrekcją Iwony Niemyj-
skiej. Zespołowi akompaniował  
Włodzimierz Sieczkowski. Arty-
ści zaprezentowali m.in. utwory 
Jerzego Petersburskiego, Henryka 
Warsa i innych autorów polskich 
kompozycji z lat 20. i 30. ubiegłe-
go wieku.

Maciej Frankowski, sos
Nagrody dla pracowników placówek kultury: Barbara Bronicz, Paweł Roz-
dżestwieński, Artur Komorowski, Katarzyna Raubo, Marzanna Szczepanik, Anna 
Pałys, Jakub Wojewoda, Mariusz Samborski, Anna Wachowska, Celina Osiecka, 
Jadwiga Bajurska, Jolanta Kawczyńska, Monika Sałacińska.
Nagrody dla organizacji pozarządowych i osób działających na rzecz twór-
czości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury: Anna Wróblewska, 
Tadeusz Owczuk, Władysław Komendarek, Teresa Kłujszo, Leszek Nawrocki, Iwo-
na Niemyjska, Magdalena Franaszek-Niewiadomska, Wojciech Kolasiński, Piotr 
Milczarek, Agata Koźbiał, Michał Maciejczak, Jadwiga Urbaniak, Anna Zatorska, 
Barbara Sobkowicz, Iwona Kupiec, Teresa Mazippus, Włodzimierz Chilicki, Artur 
Stuchała, Michał Stańczak, Waldemar Zakrzewski, Grzegorz Komendarek, Barba-
ra Jachimowicz, Radosław Jarosiński, Łukasz Kuciński, Krzysztof Podczaski, Ja-
rosław Miaśkiewicz, Waldemar Bronicz, Katarzyna Majchrzak, Tadeusz Hutkowski, 
Krystyna Bogdańska, Marcin Hugo-Bader, Ewa Osińska, Maria Sadowska, Halina 
Kuzińska, Alicja Ozimek, Monika Osiecka, Jadwiga Miękus, Hanna Filutowska.
Dyplomy z podziękowaniem otrzymali: Sochaczewska Orkiestra Kameralna 

„Camerata Mazovia”, Chór Nauczycielski „VIVACE”, Polski Związek Emerytów 
Rencistów i Inwalidów w Sochaczewie, Stowarzyszenie Emerytów „Włókienko”, 
Stowarzyszenie „Sochaczew - Daj Się Ponieść”, Stowarzyszenie Muzealna Grupa 
Historyczna im. II/18 pp, Stowarzyszenie Przyjaciół Państwowej Szkoły Muzycznej 
I i II stopnia, Stowarzyszenie „Rodzina Szkół Chopinowskich”, Towarzystwo Mi-
łośników Malarstwa Władysława Ślewińskiego, Chór Towarzystwa Śpiewaczego 
Ziemi Sochaczewskiej, Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku, Stowarzy-
szenie „Nasz Zamek”, Stowarzyszenie Muzyczne „Sochaczewska Orkiestra Dęta”, 
Stowarzyszenie „L’ombelico del Mondo”, Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania 
nad Bzurą, Stowarzyszenie Sympatyków Abstraktu, Sochaczewski Klub Filmowy 
pod ostoją św. Dominika, Stowarzyszenie Klub Motocyklowy „Boruta Sochaczew”, 
Stowarzyszenie „Motocykliści Sochaczewa”, Wokalny Zespół Mundurowy „Patria”, 
Mirosława Łękawska, Andrzej Kopa, Mirosława Czerniachowska, Stanisław Werle, 
Jerzy Kaczor (Grupa Aljeka), Beata Brymora (Mars Polska), Halina Kukieło (Bako-
ma), Maryla i Jacek Pliszka (Hotel Chopin), Andrzej Kozłowski (Verona Products 
Professional), Gospodarstwo Sadownicze „Tęczowy Ogród”.

Apetyt na kulturę
Artyści, działacze, mecenasi sztuki oraz pracownicy instytucji kultury w Sochaczewie spotkali się 
w czwartek 30 listopada w kramnicach miejskich na Gali Animatora Kultury. Ratusz nagrodził 
ich działalność w mijającym roku. Motywami przewodnimi tegorocznej uroczystości były 
„Deszczowa piosenka” i polskie utwory muzyczne z lat 20. i 30. 

Finałowy występ uczniów z Państwowej Szkoły Muzycznej 

Nagrodzeni w towarzystwie zastępcy burmistrza Marka Fergińskiego Utalentowani wokaliści PSM

Turniej w grę FIFA z mi-
strzami Polski, przejażdżki 
na segway-u, drukarka 3D, 
a na koniec kurczak z KFC 
– to tylko część atrakcji 
czekających na dzieciaki ze 
świetlic środowiskowych z 
Sochaczewa i Młodzieszy-
na, które spotkały się na 
mikołajkach w sochaczew-
skiej trójce. Ich organizacją 
zajmuje się, zaprzyjaźnio-
na z naszym Towarzystwem 
Przyjaciół Dzieci, warszaw-
ska fi rma KBK. 

Jak podkreślała Teresa Przy-
bylska, prezes powiatowego 
zarządu TPD, udana współ-
praca między towarzystwem 
a KBK trwa od pięciu lat. W 
trym roku, oprócz wyśmie-
nitej zabawy, dzieci dostały 
też dodatkowy prezent. Fir-
ma Aasa Polska ufundowała 
dla podopiecznych wyciecz-
kę do Warszawy, połączoną 
z wizytą w Centrum Nauki 
Kopernik. 

- Mamy wszystko to, co 
jest niezbędne: śnieg, elfy, 

śnieżynki, choinkę i dobre 
humory. Bardzo dziękuję 
wszystkim osobom związa-
nym z naszym TPD za ko-
lejny rok wytężonej pracy – 
mówił otwierając Mikołajki 
zastępca burmistrza Da-
riusz Dobrowolski. 

Było to kolejne, nieza-
pomniane spotkanie z Mi-
kołajem. 2 grudnia nikt nie 
wyszedł z imprezy bez pre-
zentu. Wziąć można było 
udział w szeregu konkur-
sów sportowych, wspólnym 
ozdabianiu pierniczków, na 
chętnych czekało stanowi-
sko do malowania buziek.

- Jesteśmy pod wraże-
niem tego, jak Michał Mi-
chałowski i wolontariusze 
związani z KBK są przygo-
towani na dzisiejszy dzień. 
Co roku organizują coś no-
wego i w każdy element tej 
imprezy wkładają 100 pro-
cent zaangażowania – po-
wiedziała nam Teresa Przy-
bylska.

W zabawie wzięło udział 
ponad 120 dzieciaków. (ap)

Mikołajki na 100 proc. 

W niedzielę 3 grudnia odbył 
się fi nał tegorocznej, pierwszej 
edycji „Artystycznych Kram-
nic”. Bohaterem dnia był zespół 
Folklorek ze swoimi świetnymi 
oberkami, krakowiakami i ma-
zurami.

Najmłodsze dzieci wzięły udział 
w zajęciach gordonowskich, nieco 
starsze spotkały się z dziecięcym 
zespołem pieśni i tańca „Folklorek” 
działający przy SCK. Zajęcia zakoń-
czyło ozdabianie świątecznych pier-
ników. W podsumowaniu projek-

tu, który wystartował pod koniec 
września i kolejne odsłony miał w 
każdą niedzielę, wziął udział za-
stępca burmistrza Marek Fergiński. 
Wcielił się on w rolę świętego Miko-
łaja rozdając najmłodszym paczki z 
zabawkami i słodyczami. 

Było to ostatnie w tym roku 
spotkanie w Strefi e Dziecięcej Kre-
atywności. Ten cieszący się ogrom-
nym powodzeniem projekt wróci w 
lutym przyszłego roku. W kolejnym 
wydaniu „Ziemi Sochaczewskiej” 
zamieścimy obszerne podsumowa-
nie tegorocznych spotkań. (seb)

To była seria udanych spotkań
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PASJE

Jolanta Sosnowska: Pani 
Danieli Cieślak, związa-
nej z chórem TŚZS od sa-
mego początku, nie trze-
ba przedstawiać, za to 
Ewa Szałapska za pulpi-
tem dyrygenckim stanę-
ła stosunkowo niedawno. 
Przejęła Pani obowiązki 
od swojego poprzednika, 
Czesława Cieślaka, który 
przez całe lata był twarzą 
chóru. Podobno jest pani 
jego ulubioną uczennicą.
Ewa Szałapska: Miło mi to sły-
szeć, bo pan Czesław był moim 
nauczycielem teorii w szkole 
muzycznej. Do dziś przypomi-
na mi sytuację, kiedy, czekając 
na wstępny egzamin, siedzia-
łam na krześle i machałam no-
gami, bo  nie dosięgałam do 
podłogi (śmiech). Ale rzeczy-
wiście wtedy się zaczęła moja 
przygoda z muzyką.

J.S.: Jest pani gruntow-
nie wykształcona mu-
zycznie. Pełni pani funk-
cję organistki w kościele 
św. Brata Alberta, uczy 
muzyki w podsochaczew-
skich szkołach, prowadzi 
kilka chórów w Socha-
czewie i sąsiadującym z 
nami Łowiczu oraz gra w 
orkiestrze Camerata Ma-
zovia. Jednym słowem 
muzyka stała się pani 
profesją.
E.Sz.: I pasją. Szczerze mówiąc, 
nie wyobrażam sobie innej pra-
cy. Muzyka daje mi mnóstwo 
radości, wywołuje pozytywne 

emocje, a jednocześnie pozwala 
cały czas się rozwijać, ciągle iść 
naprzód.

J.S.: Ale na te wszyst-
kie zajęcia potrzeba dużo 
czasu, dyspozycyjności, 
wewnętrznej dyscypliny.
E.Sz.: To prawda, na szczęście 
w prowadzenie naszego chóru 
nadal bardzo się angażuje pan 
Czesław Cieślak. Służy radą w 
doborze repertuaru, przygoto-
wuje materiały nutowe, bierze 
na siebie całą tę żmudną pracę, 
której trzeba poświęcić mnó-
stwo czasu. Natomiast ja, póki 
jeszcze nie założyłam rodziny, 
mogę sobie pozwolić na tak in-
tensywne życie.

J.S.: Wróćmy do chóru. 
Ma on ogromne doświad-
czenie koncertowe. Je-
steście Państwo często 
zapraszani do udziału w 
uroczystościach patrio-
tycznych i religijnych. 
Daniela Cieślak: Wspomnia-
ła już pani o 11 listopada. Na 
prośbę władz miasta śpiewa-
liśmy też 17 września podczas 
uroczystości na cmentarzu 
wojennym w Sochaczewie-
-Trojanowie. Wielokrotnie za-
praszano nas do udziału w 
szczególnie uroczystych litur-
giach. Wśród nich był ingres 
biskupa pomocniczego Woj-
ciecha Osiala w Katedrze Ło-
wickiej czy święcenia biskupie 
księdza Andrzeja Józwowicza, 
nominowanego przez Ojca 
Świętego Franciszka na nun-

cjusza apostolskiego w Rwan-
dzie. Wyzwaniem a jednocze-
śnie wyróżnieniem dla chóru 
był śpiew podczas diecezjal-
nych uroczystości rozpoczęcia 
i zakończenia nawiedzenia ob-
razu Matki Bożej Jasnogórskiej 
(Żyrardów i Łowicz). 

J.S.: W swojej muzycznej 
działalności jesteście tak-
że otwarci na współpracę 
z innymi zespołami. 
D.C.: Występowaliśmy z chó-
rami, które, tak jak my, są 
członkami warszawskiego 
oddziału Polskiego Związku 
Chórów i Orkiestr. W maju w 
Sochaczewie odbył się koncert 
Pieśni Maryjnych. Śpiewali-
śmy  z chórem ze Skierniewic. 
Mile wspominamy koncert z 

orkiestrą kameralną Came-
rata Mazovia na zakończenie 
obchodów 1050-lecia Chrztu 
Polski w naszym mieście, czy 
też Koncert Papieski z udzia-
łem naszego chóru i Trio Mo-
niki Rychwalskiej.

J.S.: A co planujecie na 
najbliższy sezon?
E.Sz. Kierunek naszej pra-
cy będzie wyznaczała, przy-
padająca w przyszłym roku, 
100. rocznica odzyskania 
przez Polskę niepodległo-
ści. Przygotowujemy się do 
udziału w miejskich uroczy-
stościach, ale także, wspól-
nie z chórem ze Skierniewic, 
będziemy realizować projekt 
słowno-muzyczno-multime-
dialny wg scenariusza bisku-

pa seniora Józefa Zawitkow-
skiego „Wolność krzyżami 
się mierzy”.
D.C.: Chcielibyśmy także, po 
rocznej przerwie, wrócić do 
Wrześniowych Spotkań z Pie-
śnią Chóralną im. Bohaterów 
Walk nad Bzurą, imprezy z 
15-letnim stażem.

J.S.: W roku 100-lecia na-
szej niepodległości im-
preza ta ma szczególne 
znaczenie. Warto więc 
podtrzymywać tę piękną 
tradycję.
D.C.: Mam nadzieję, że nie 
tylko pani docenia tę poży-
teczną inicjatywę, ale tak-
że społeczność Sochacze-
wa uczestnicząca w naszych 
koncertach. Jednak warun-

kiem koniecznym jej po-
myślnej kontynuacji, jak 
również gwarancją ciągłości 
pracy zespołu są ludzie. Nie-
stety członkowie chóru nie 
są wieczni, chorują, odcho-
dzą na „artystyczną emery-
turę”. Niektórzy śpiewają od 
30 lat i chcieliby przekazać 
pałeczkę młodszemu poko-
leniu. Korzystając z okazji, 
zachęcamy więc czytelni-
ków „ZS”, którzy posiada-
ją predyspozycje muzyczne, 
lubią śpiewać i mają trochę 
wolnego czasu, aby zasilili 
nasze szeregi.
E.Sz.: W zespole potrzeb-
ne są zarówno głosy żeńskie, 
jak i męskie, szczególnie basy. 
Wszystkim, którzy chcieliby 
z nami śpiewać, gwarantuje-
my przyjacielską atmosferę, 
udział w muzycznych wyda-
rzeniach i stałe podnoszenie 
umiejętności.
D.C.: Służą temu nie tylko 
próby, ale i coroczne warszta-
ty muzyczne, które łączymy z 
wypoczynkiem. Ostatnio spę-
dzaliśmy je nad Adriatykiem. 
Poza tym mamy wielu wspie-
rających nas przyjaciół i dużą 
przychylność władz miasta, za 
co serdecznie dziękujemy.

JS.: Gratulując chórowi 
dotychczasowych doko-
nań, zachęcamy miłośni-
ków śpiewu chóralnego 
- dołączcie do muzycz-
nej rodziny Towarzystwa 
Śpiewaczego Ziemi So-
chaczewskiej!

W sochaczewskim Muzeum 
Kolei Wąskotorowej 25 li-
stopada odbył się wernisaż 
dwóch wystaw: „Ciuchcie 
warszawskie” oraz „Ciuch-
cie warszawskie w zbiorach 
sochaczewskich”. 

Dla zwiedzających była to 
okazja do zapoznania się z hi-
storią kolejowych związków 
naszego miasta ze stolicą.

Wernisaż obu wystaw zain-
augurowali dyrektor Muzeum 

Kolei Wąskotorowej w Socha-
czewie Radosław Konieczny 
oraz kierownik Działu Ekspo-
zycji i Wystaw Czasowych Sta-
cji Muzeum w Warszawie Sła-
womir Majcher. Następnie głos 
zabrał twórca i kurator wystawy 
„Ciuchcie warszawskie” Hubert 
Bojarski oraz asystent muzealny 
Muzeum Kolei Wąskotorowej, 
pomysłodawca i zarazem ku-
rator wystawy „Ciuchcie war-
szawskie w zbiorach sochaczew-
skich”, Łukasz Popowski.

Podczas wernisażu ze-
brani wysłuchali fascy-
nujących opowieści var-
savianisty Mieczysława 
Janiszewskiego. Była to oka-
zja do zagrania w zrobioną 
z kolejowej plomby „Zośkę”, 
czy popularną wśród ocze-
kujących na pociąg w po-
czątkach XX stulecia, grę w 
trzy karty.

Z okazji wernisażu, 
zwiedzający udali się też na 
wycieczkę ciuchcią. 

- Tego typu wydarzenia-
mi staramy się odczarować 
tak zwany „martwy sezon” 
- powiedział nam Radosław 
Konieczny. - Chcielibyśmy, 
aby muzeum zmieniało się 
zimą na tyle intensywnie, 
żeby zwiedzający przeko-
nali się, że warto tu wrócić i 
zobaczyć coś nowego, nawet 
jeśli akurat nie jest plano-
wana wycieczka pociągiem 
„Retro”.

(seb)

Ciuchcie warszawskie w naszej wąskotorówce

Muzyczna rodzina zaprasza
Od 17 lat oglądamy i słuchamy ich podczas uroczystości patriotycznych i religijnych. Za każdym razem prezentują wysoki poziom 
artystyczny, wzruszają i dostarczają duchowych przeżyć. Tak było również 11 listopada, podczas Mszy za Ojczyznę. Z prezesem 
Towarzystwa Śpiewaczego Ziemi Sochaczewskiej Danielą Cieślak oraz dyrygentką chóru Ewą Szałapską rozmawia Jolanta Sosnowska.

Chór Towarzystwa Śpiewaczego Ziemi Sochaczewskiej spotyka się: 
 w poniedziałki o godz. 18 w Szkole Podstawowej nr 1 przy ul. Prezydenta R. Kaczorowskiego (do niedawna H. Sawickiej)

 w środy o godz. 17 w Sochaczewskim Centrum Kultury przy ul. Żeromskiego 8

Nieodłącznym elementem dworcowych poczekalni końca XIX w. 
była gra w trzy karty
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WŚRÓD LUDZI

Za nami kolejne obchody święta pracowników socjalnych. W patio kramnic 
zebrali się przedstawiciele miejskich jednostek pomocowych, żłobka, 
wolontariusze, pracownicy świetlic środowiskowych.
Agnieszka Poryszewska
agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Witając ich naczelnik wy-
działu Polityki Społecznej i 
Ochrony Zdrowia UM Joan-
na Kamińska przypomniała 
o tym, jak ważną i odpowie-
dzialną funkcję pełnią. Przy-
pomniała, że już od lat nie 
mówimy o opiece, a o pomocy 
społecznej. Pracownicy tego 
sektora mają więc nie wyrę-
czać, a pomagać innym.

Burmistrz Piotr Osiec-
ki podkreślał, że, mimo nie-
wątpliwego sukcesu progra-
mu 500+, podopieczni sektora 
pomocy społecznej nadal wy-
magają wsparcia. Czasem do-
tyczy ono sfery materialnej, a 
czasem chodzi w nim o radę 
w ważnych kwestiach życio-
wych.

- Wasze święto przypa-
da tylko raz na 365 dni, ale 
doceniamy was przez okrą-
gły rok. Sam doskonale zda-
ję sobie sprawę, że nie jest 
łatwo pomagać ludziom. 
Zwłaszcza, że wy spotyka-
cie na swoje drodze osoby, 
które często nie zdają sobie 
sprawy, że w ich życiu coś 
jest nie tak, konieczna jest 
zmiana - mówił burmistrz.

Tradycyjnie Dzień Pra-
cownika Socjalnego był 
okazją do wręczenia nagród 
dla przedstawicieli tego sek-
tora. Zanim to jednak na-
stąpiło Joanna Kamiń-
ska poinformował, że nasz 

Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej, jako jednost-
ka działająca na rzecz ak-
tywnej integracji, otrzymał 
Wyróżnienie   Marszałka 
Województwa Mazowiec-
kiego. Marszałek wyróżnił 
ponadto Marzenę Zydlew-
ską i Krystynę Krzywonos 
za szczególne zaangażo-
wanie w działania na rzecz 
procesu planowania i reali-
zacji usług społecznych na 
Mazowszu.

Jako pierwszym bur-
mistrz i przewodniczą-
cy Rady Miejskiej nagrody 
wręczyli wolontariuszom, 
działającym przy naszym 
MOPS: Annie Jaworek, 
Wiktorii  Umiastowskiej, 
Patrykowi  Majewskiemu, 
Marcinowi  Narlochowi, 
Dominice Kuciarskiej, Pau-
linie Nitek i Dawidowi Do-
mańskiemu. To tylko część 
młodzieży, której pasją jest 
bezinteresowna pomoc in-
nym. Sochaczewski Klub 

Wolontariusza działa coraz 
aktywniej, jego członkowie 
angażują się w szereg inicja-
tyw, pomagają przy organi-
zacji wydarzeń charytatyw-
nych, pracują z dziećmi z 
trudnych środowisk.

Za trud pracy podzięko-
wano również kadrze ognisk 
wychowawczych TPD i świe-
tlic środowiskowych: Teresie 
Przybylskiej, prezesowi po-
wiatowego oddziału Towa-
rzystwa Przyjaciół Dzieci w 
Sochaczewie, Iwonie Woź-
nickiej-Pietrzak z TPD Bory-
szew, Beacie Walczak-Pakule 
z TPD Chodaków, Wiesławie 
Rosińskiej z TPD Trojanów, 
Jolancie Pietrzak, opiekunce 
świetlicy Caritas przy para-
fi i św. Wawrzyńca, Dariuszo-
wi Sidorowi, kierownikowi 
świetlicy „Kleks”, a także Te-
resie Połeć z Jadłodajni Matki 
Teresy z Kalkuty przy koście-
le św. Wawrzyńca.

Nagrody  Burmistrza 
otrzymali: MOPS - Zofi a 

Berent (dyrektor), Jadwiga 
Milczarek, Elżbieta Stobiec-
ka, Izabela Durka, Piotr Pę-
tlak; Środowiskowy Dom 
Samopomocy - Joanna Ma-
jewska (dyrektor), Elżbieta 
Brodala, Agnieszka Kwiat-
kowska; Dzienny Dom Po-
mocy Społecznej - Tere-
sa Michałowska (dyrektor), 
Monika Aleksandrowska, 
Andrzej Skrzynecki; Miej-
ski Żłobek Integracyjny 
- Ewa Lembke (dyrektor), 
Elżbieta Łukaszewska, Ka-
tarzyna Mistrzak, Sylwia 
Kisiołek, Krystyna Chara-
zińska, Patrycja Szpakow-
ska.

Obchody   zakończyła 
część artystyczna przygoto-
wana przez Teatr „Maska” 
Dawida Żakowskiego, Mo-
nikę Rychwalską oraz Pio-
tra Rogowieckiego z So-
chaczewskiego Centrum 
Kultury. Oparta została ona 
na pierwszym sochaczew-
skim musicalu „Fabryka”.

Maluchy z Miejskiego 
Przedszkola nr 6 im. Jana 
Brzechwy zostały laure-
at a m i  ogól nopol sk iego 
konkursu plastycznego w 
ramach IV edycji programu 
„Sprawdzone przez przed-
szkolaków”. W nagrodę 
miejska „szóstka” otrzyma 
zabawki o wartości 1720 zł. 

Organizatorem konkursu 
jest producent zabawek, fi rma 

Wader. Tegorocznym pracom 
przyświecało hasło „Mali su-
perbohaterowie”. Każdy chętny 
przedszkolak mógł przedstawić 
własne magiczne supermoce i 
wyrazić je w formie plastycznej.

Dzieci z przedszkola nr 6 
zgłosiły do konkursu kilka-
naście prac. Sochaczewskie 
przedszkole, jako jedno z 20 z 

całej Polski, zostało hojnie na-
grodzone. Maluchy będą teraz 
mogły testować, sprawdzać, a 
przede wszystkim bawić się no-
wymi zabawkami. Opinie na 
temat ich funkcjonalności zo-
staną później przekazane do 
producenta. Warto też dodać, 
że po zakończeniu akcji zabaw-
ki pozostaną w przedszkolu.

Doceniamy was 
przez okrągły rok

Przedszkolaki dostaną zabawki

Dobiega końca czas na 
zbiórkę darów i pieniędzy 
na charytatywną akcję 
„Paczka do paczki”. Już 
teraz wsparli nas stali dar-
czyńcy, pozyskaliśmy tak-
że nowych partnerów akcji. 
Wszyscy, którzy chcieliby 
się włączyć w pomoc dzie-
ciakom, mogą to zrobić do 
10 grudnia.

Rozpoczęliśmy już kolejny etap 
naszej akcji, czyli zamawianie i 
zakup towarów do paczek. Było 
to możliwe dzięki wpłatom na 
konto, których dokonali: pre-
zes Bakoma SA – pani Barbara 
Komorowska, malarka i Socha-
czewianka Roku 2015 Barba-
ra Jachimowicz, pani Urszula 
Nóżyńska, wieloletni przyjacie-
le naszej akcji - Hanna i Marek 
Rybiccy oraz Grażyna i Krzysz-
tof Rostkowscy - właściciele 
sklepów jubilerskich. Pomocy 
fi nansowej udzielili nam także 
państwo Helena i Dawid Cen-
deccy, właściciele fi rmy Promex 
oraz pani Jolanta Teresa Dem-
czyszyn.

Dary do paczek otrzymali-
śmy z fi rmy Mars Polska, która 
od lat wspiera nasze działania 
charytatywne. Po raz pierwszy 
w tym roku dołączyła do nas 
fi rma Helio z pobliskiego Bro-
chowa – czołowy dystrybutor 
bakalii oraz suszonych owo-
ców. W naszej akcji uczestni-

czą także klienci największych 
sklepów PSS „Społem”. Dzięki 
uprzejmości zarządu spółdziel-
ni zostały tam wystawione ko-
sze, do których można wkładać 
produkty spożywcze. Trafi ą 
one nie tylko do ognisk wycho-
wawczych TPD, ale także do 
kilkudziesięciu rodzin objętych 
naszą akcją.  

Zbiórkę książek, zaba-
wek, maskotek prowadzi Szko-
ła Podstawowa nr 3, której 
społeczność od kilkunastu lat 
włącza się w „Paczkę”. Z kolei 
Państwowa Szkoła Muzyczna, 
wzorem poprzednich lat, bę-
dzie zbierać dla nas datki do pu-
szek podczas Koncertu Bożo-
narodzeniowego w sobotę 16 
grudnia. 

Wszystkim naszym dar-
czyńcom serdecznie dziękuje-
my, bo za ich sprawą w pacz-
kach znajdą się słodycze i 
artykuły spożywcze, kosmety-
ki, zabawki, przybory szkolne, a 
więc wszystko to, na co czekają 
dzieciaki.

Paczka się rozrasta

Wpłaty przyjmujemy na konto: 90 1240 1822 1111 0000 0719 8427,  
koniecznie z dopiskiem „Paczka do paczki”. Na dary czekamy w redakcji 

„Ziemi Sochaczewskiej” mieszczącej się w kramnicach, ul. 1 Maja 21, pok. 312.

25 listopada to dla Abstrak-
tu dzień pod hasłem „disco 
dance’’. Zespół wziął udział w 
Turnieju Tańca Sportowego 
o Mistrzostwo Mokotowa. W 
tym samym czasie w SCK od-
były się warsztaty taneczne z 
Abstraktem.

Jesteśmy bardzo dumni z na-
szych podopiecznych, któ-
rzy prezentowali się naprawdę 
pięknie! Gratulujemy rów-
nież tym, którym tym razem 
nie udało się zakwalifi kować 
do fi nału w swojej katego-
rii. Miejsca od pierwszego do 
ósmego wywalczyło aż dwu-
dziestu siedmiu zawodników 
Abstraktu, a ze złotymi me-
dalami do domu wrócili: Mi-
chał Chrząszcz 2008 klasa 

E, Łucja Gratys 2010 klasa E, 
Natalia Zielińska 2009 klasa 
E oraz Kornelia Pakuła 2008 
klasa C. 

W ten sam weekend w SCK 
przy ul. Chopina 101 odbyła się 
druga edycja warsztatów ta-
necznych z Abstraktem. Na za-
jęciach pojawiły się osoby, które 
posiadają już jakieś doświad-
czenie taneczne jak i takie, któ-
re go nie miały. Uczestnicy mo-
gli szkolić się w trzech stylach 
tanecznych: tańcu współcze-
snym, funky dance oraz w im-
prowizacji. Zajęcia prowadziły 
tancerki Abstraktu, a wstęp na 
nie był wolny. Dzieci i młodzież 
opuścili SCK z certyfi katem 
uczestnictwa w ręku i z uśmie-
chem na twarzy. 

Monika Osiecka-Jaworska

Nagrodzeni za taniec
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Święto co rok obchodzimy 
25 listopada. Nie ma ono 
długiej tradycji, bo usta-
nowiono je zaledwie 15 lat 
temu. Od 2002 roku zrobi-
ło jednak sporą karierę, nie 
tylko wśród dzieci, ale i do-
rosłych. Te pierwsze, dzięki 
zabraniu na lekcje ulubio-
nej maskotki, w dniu misio-
wego święta mogły uniknąć 
pytania. Na takie rozwią-
zanie zdecydowały się nie-
które sochaczewskie szkoły. 
Dzień z pluszakami spędzi-
ły również maluchy w żłob-
ku oraz przedszkolaki. 

Misie rządziły w Miej-
skiej Bibliotece Publicznej.  
Przewodnikiem po „misio-
wym świecie” był miś Zyg-
munt, który od lat mieszka 
w naszej bibliotece. W trak-
cie spotkania zorganizowa-
nego przez pracowników 
MBP, dzieci rysowały oraz 
wycinały misie a także wy-
słuchały misiowych opo-
wieści. Uczestnicy otrzy-
mali drobne upominki. 

W tym miejscu warto 
wspomnieć, że Dzień Plu-
szowego Misia to też kolej-
na akcja promująca czytel-
nictwo.   Sochaczewska fi lia 
Pedagogicznej Biblioteki 

Wojewódzkiej w Warsza-
wie po raz drugi obchodzi-
ła Światowy Dzień Pluszo-
wego Misia z najmłodszymi 
- przyszłymi użytkowni-
kami biblioteki, pod ha-
słem „Dzieci lubią misie”. 
Na uczniów czekały książ-
ki o misiach i pluszowe za-
bawki przedstawiające te 
zwierzaki. Grupy „Bajko-
ludki” i „Pracowite Tygry-
ski” z Przedszkola Weso-
łe Tuptusie oraz uczniowie 
z klas I  SP nr 6 i III b SP 
nr 3 w Sochaczewie pod-
czas zajęć czytelniczo-pla-
stycznych poznały okolicz-
ności powstania zabawki i 
wysłuchały historii o misiu 
polarnym, który miał do-
bre serce. Łącznie w sześciu 
spotkaniach wzięło udział 
ponad 100 dzieciaków.

W Szkole Podstawowej 
nr 1  Dzień Pluszowego Mi-
sia sąsiadował z uroczystym 
pasowaniem pierwszaków 
na czytelników biblioteki 
szkolnej. Po krótkiej insce-
nizacji pierwszaki wypo-
wiedziały słowa przysięgi i 
od tej pory  mogą już wy-
pożyczać swoje pierwsze 
lektury, rozwijać wyobraź-
nię i poznawać zaczarowa-

ny świat książek, również 
tych opowiadających histo-
rię pluszaków. Dzieci po-
znały historię bohatera tego 
święta - pluszowego misia, 
a w bibliotece szkolnej star-

sze koleżanki czytały im 
wiersze o misiach. W swo-
ich salach każda z klas przy-
gotowała również rysunki 
maskotek. 

opr. (ap)

25 listopada w Sali Ślubów 
Urzędu Miejskiego, sześć 
par obchodziło swoje świę-
to. Przeżyli wspólnie 50 
lat. Medale za wieloletni 
staż małżeński, w imieniu 
Prezydenta RP, wręczył im 
burmistrz Piotr Osiecki.

50 lat wspólnego życia to z 
pewnością wspaniały jubile-
usz. Wraz z zasłużonymi pa-
rami w urzędzie zjawili się 
członkowie ich rodzin, aby 
wspólnie przeżyć te wzru-
szające momenty. Zebranych 
powitał burmistrz Piotr 
Osiecki. W swoim krótkim 
wystąpieniu podkreślił wiel-
ki szacunek dla stałości i 

wzorców, jakie jubilaci prze-
kazali swoim dzieciom.

Każda z sześciu par 
otrzymała Medale Pre-
zydenta RP. Miasto z ko-
lei ufundowało upomin-
ki i kwiaty oraz podpisany 
przez Piotra Osieckiego 

list gratulacyjny. Odzna-
czeni to: Krystyna i Antoni 
Bober, Anna i Marian Bo-
dych, Teresa i Leszek Bryń-
scy, Elżbieta i Janusz Ma-
łeccy, Bożena i Kazimierz 
Miszczak, Maria i Fredy 
Musielak.

Jak przystało na tak pięk-
ną okoliczność, nie zabrakło 
toastu i gromko odśpiewa-
nych 100 lat, a przy okazjo-
nalnym torcie zebrani wy-
mieniali się wspomnieniami 
i anegdotami z długiego 
małżeńskiego stażu. (seb)

W naszym kąciku adop-
cyjnym, prowadzonym 
we współpracy ze schro-
niskiem dla bezpańskich 
zwierząt Azorek, regu-
larnie prezentujemy psia-
ki poszukujące ciepłego i 
przyjaznego domu, rodzi-
ny, która pogłaszcze i za-
bierze na spacer. Oto dwa 
kolejne psy - Ori i Figa. 

Ori ma ok. 5-6 lat. To więk-
szy, piękny psiak o czarnej, 
długiej sierści. Kocha lu-
dzi, kocha dzieci i jest bar-
dzo łagodny. Uwielbia być 
głaskany, przytulany i bar-
dzo chętnie rozdaje buziaki. 
Wyczesywanie i zabiegi pie-
lęgnacyjne znosi bez słowa 
sprzeciwu. Za kratami jest 
smutny, humor odzysku-
je na spacerach. Ori ładnie 
chodzi na smyczy, lubi su-
nie, z samcami bywa różnie 
- niektóre akceptuje, inne 
nie. To idealny kandydat na 
psa rodzinnego. Jego numer 
schroniskowy: 2210

Figa to kochana su-
nia staruszka, która bar-
dzo chciałaby jeszcze nacie-
szyć się życiem, a to miała 
trudne i smutne. Najpierw 
stała na krótkim łańcuchu 
i dzielnie pilnowała swo-
jego obejścia w zamian za 
chleb z wodą. Kiedy się ze-
starzała - trafi ła do schro-

niska. Mimo wszystko nie 
straciła radości życia i cie-
szy się jak szczeniak każ-
dą chwilą wolności na spa-
cerze. Figa to sunia w typie 
owczarka, sięga za kolano, 
ma około 10 lat. Jest bardzo 
łagodna, spokojna, grzecz-
na, nie narzuca się człowie-
kowi. Akceptuje inne psy, 
lubi dzieci. Potrafi  chodzić 
na smyczy. Jest wysterylizo-
wana, zaszczepiona i zaczi-
powana. Jej numer schroni-
skowy: 2197

Osoby   zainteresowa-
ne adopcją zwierząt zapra-
szamy do schroniska Azo-
rek. Jego adres: Kożuszki 
Parcel 76a, tel. 791-606-109, 
mail: schronisko.azorek@
vp.pl. Psy można oglądać od 
wtorku do niedzieli w godz. 
11.00 - 15.00.

Piękny jubileusz sześciu par

Miś w roli głównej
Dzień Pluszowego Misia to święto, które zyskuje coraz  większą popularność. W 
jego obchody włączają się szkoły, żłobki, przedszkola, instytucje kultury oraz 
biblioteki w całym kraju. Również w Sochaczewie mamy spore grono miłośników 
pluszowych niedźwiadków.

Weź do domu przyjaciela
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Zakończono zadanie ,,Usuwanie i unieszkodliwianie azbestu 
z terenu Gminy Miasto Sochaczew w 2017 roku.’’

W połowie listopada br. fi rma Tonsmeier Cen-
trum Sp. z o.o. z siedzibą w Kutnie przekazała 
protokół z zakończenia prac polegających na 
unieszkodliwieniu eternitu z 35 posesji na terenie 
miasta Sochaczew. Rzeczywista ilość usuniętych 
wyrobów zawierających azbest wyniosła 61,100 
Mg. Koszt zadania wyceniono na 19.056,60 zł, z 
czego Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Warszawie dotuje 16.197,00 
zł. Udział środków własnych Gminy Miasto Socha-
czew wyniósł 2.859,60 zł.
Mieszkańcy miasta zainteresowani usunięciem 
eternitu z terenu swojej działki w 2018 roku prosze-
ni są o kontakt z Wydziałem Ochrony Środowiska 
Urzędu Miejskiego w Sochaczewie z siedzibą przy 
ul. 1 Maja 16, I piętro 
pok. 221, tel. 46 862 22 
35 wew. 337 lub 397.

Koleje Mazowieckie, główny 
przewoźnik na linii Sochaczew 
- Warszawa, jak co roku 10 
grudnia zmienia rozkład jaz-
dy. Został on już zamieszczony 
na stronie internetowej www.
mazowieckie.com.pl w zakład-
ce „Tabele rozkładów jazdy”.

Jak mówi Dariusz Grajda, dy-
rektor handlowy Kolei Mazo-
wieckich, najnowszy rozkład 
został skonstruowany na bazie 
obowiązującego do 9 grudnia. 
Spółka zauważa, że, ze względu 
na szeroko zakrojone prace mo-
dernizacyjne, będzie to trudny 
rok, a remonty są i niestety na-
dal będą odczuwalne przez po-
dróżnych. Z tego powodu, wraz 

z wejściem rozkładu rocznego, 
wejdzie też pierwsza jego ko-
rekta, ściśle związana z pracami 
modernizacyjnymi na torach, 
budową wiaduktów itp. 

Na trasie Warszawa-Socha-
czew-Łowicz w dalszym cią-

gu będą prowadzone prace re-
montowe stacji Łowicz Główny. 
Z tego powodu część pociągów 
skończy bieg w Bednarach, a 
na odcinku Bednary - Łowicz 
Główny będzie kursowała za-
stępcza komunikacja autobu-

sowa. Wciąż będą występowały 
utrudnienia na stacji Warszawa 
Włochy - niektóre pociągi będą 
miały zmieniony rozkład jazdy, 
część z nich zostanie odwołana. 

Remonty prowadzone 
będą m.in. na liniach z War-
szawy do Skierniewic, Łu-
kowa, Małkini, Nasielska i 
Dęblina. Na pozostałych li-
niach KM nie spodziewa się 
większych utrudnień. 

Koleje Mazowieckie 
uruchamiają codziennie 
około 800 pociągów ob-
sługujących 15 linii kole-
jowych. Każdego dnia z 
przejazdów pociągami KM 
korzysta około 170 tysięcy 
podróżnych. (daw)

Daniel Wachowski
daniel.wachowski@sochaczew.pl

Miejskie drogi podzielone są 
na trzy standardy utrzyma-
nia. W najwyższym II stan-
dardzie mieści się piętnaście 
głównych ulic o długości 11,6 
km,  to jest: 1 Maja, 15 Sierp-
nia, Licealna, Łowicka, Łusz-
czewskich, Olimpijska, Płocka, 
Pokoju, Reymonta, R. Kaczo-
rowskiego, Toruńska, Trau-
gutta, Wąska, Warszawska i 
Żeromskiego. Na ich oczysz-
czenie z luźnego śniegu i bło-
ta pośniegowego Prima ma od 
4 do 6 godzin od ustania opa-
dów.  W III standardzie utrzy-
mywane będą 184 ulice o dłu-
gości 69 km, a w IV 100 ulic o 
łącznej długości 35,2 km. 

Zgodnie z umową zawartą 
z ratuszem, gdy tylko występują 
opady śniegu, ekipa wykonaw-
cy jest zobowiązana pełnić ca-
łodobowy dyżur oraz posiadać 
w pełnej gotowości sprzęt spe-
cjalistyczny i pomocniczy. Gdy 
mocno sypnie na ulice miasta 
skierowane zostaną dwie płu-
gopiaskarki, dwie solarki z płu-
giem, cztery ciągniki lub ko-
parko-ładowarki wyposażone 
w pług, jedna koparko-łado-
warka, wywrotka i wytworni-
ca solanki. Prima dostała zgodę 
na podpisanie umów z prywat-
nymi właścicielami pługów i 

koparko-ładowarek, ale z ich 
usług skorzysta tylko wtedy, 
gdy wystąpią wyjątkowo silne 
opady.

Oprócz Primy za odśnie-
żanie wybranych fragmentów 
miasta odpowiadał będzie Za-
kład Komunikacji Miejskiej, 
któremu przypisano najważ-
niejsze parkingi, drogi dojaz-
dowe do kotłowni oraz przy-
stanki autobusowe, a także 
Zakład Gospodarki Komu-
nalnej oczyszczający ze śniegu 

chodniki w pasach drogowych 
i parkach.

Przypomnijmy, że na te-
renie miasta znajdują się drogi 
krajowe, wojewódzkie, powia-
towe i miejskie, dlatego uwagi 
dotyczące zimowego utrzyma-
nia należy zgłaszać do odpo-
wiedniego zarządcy. W przy-
padku miasta, w dni wolne od 
pracy i po zamknięciu UM, na-
leży dzwonić pod całodobowy 
telefon interwencyjny działają-
cy w ratuszu 862-36-82. 

Drogę krajową na terenie 
miasta, którą zarządza GDD-
KiA, mamy tylko jedną, jest 
nią obwodnica. Z kolei dro-
gi wojewódzkie to ul. Wy-
szogrodzka, Chodakowska, 
Chopina, al. 600-lecia, ul. Pił-
sudskiego, Żyrardowska, 15 
Sierpnia (na odcinku od ob-
wodnicy do granic miasta w 
dzielnicy Malesin). Centra-
la MZDW w Grodzisku Ma-
zowieckim, tel. 22 755-59-46 
czynna w dni robocze od go-
dziny 7.00 do 15.00. Po 15.00 
można dzwonić do kierow-
ników obwodów drogowych 
w Grodzisku Mazowieckim 
(604-583-067) lub Łazach 
(692-462-720).

Drogi powiatowe na terenie 
miasta mają ponad 19 km dłu-
gości. To ul. Towarowa, Okrzei, 
Sienkiewicza, Botaniczna, Bo-
ryszewska, Inżynierska, Zie-
mowita, Staszica, Trojanowska, 
Młynarska, Łąkowa, Mostowa, 
Brukowa, Gawłowska, Księcia 
Janusza, Głowackiego i Lubie-
jewska (do obwodnicy). Dyżur-
ny ruchu w Powiatowym Za-
rządzie Dróg w Sochaczewie 
- tel. 46 862-25-68. Numer jest 
czynny w dni powszednie od 
7.00 do 15.00. Całodobowe dy-
żury pod tym numerem tele-
fonu pełnione będą w sytuacji 
wystąpienia szczególnie trud-
nych warunków na drogach.

Stowarzyszenie „Pacjent 
Polski” zamierza stworzyć 
w Sochaczewie swój od-
dział. Pierwsze spotkanie 
odbyło się we wtorek 28 li-
stopada w sali konferencyj-
nej sochaczewskiego szpita-
la powiatowego. 

Organizatorem, z ramie-
nia stowarzyszenia „Pacjent 
Polski”, był jego wiceprezes 
Mieczysław Głuchowski. 
Udział wzięła również pre-
zes wspomnianego stowa-
rzyszenia Elżbieta Betlej.

Gościem honorowym 
spotkania był prof. Piotr Ra-
dziszewski - urolog, kierow-
nik Katedry i Kliniki Urolo-
gii Ogólnej, Onkologicznej 
i Czynnościowej Warszaw-
skiego Uniwersytetu Me-
dycznego. Nie zabrakło rów-
nież dyrektora obiektu, w 
którym stowarzyszenie bę-
dzie miało swoją sochaczew-
ską siedzibę, doktora Piotra 
Szenka. Na sali zgromadzi-
li się społecznicy i samorzą-
dowcy, którym, jak ujął to 
organizator wydarzenia, nie 
jest obojętny los pacjentów i 

ludzi w ogóle. Ratusz repre-
zentował zastępca burmi-
strza Marek Fergiński.

„Pacjent Polski” to sto-
warzyszenie, które postawi-
ło sobie za cel m.in. uświa-
damianie ludziom, jak 
ważna jest profi laktyka i o 
ile łatwiej wyleczyć schorze-
nia, jeśli zostaną wcześnie 
wykryte.

 - Jestem wzruszony, że 
inicjatywa spotkała się z tak 
wielkim zainteresowaniem. 
Chęć zapisania się do sto-
warzyszenia zgłosiło blisko 
30 osób, a to oznacza, że nie-
długo uda nam się stworzyć 
sochaczewski oddział „Pa-
cjenta Polskiego” i w jego 
ramach prowadzić działal-
ność ratującą ludziom życie. 
- powiedział nam Mieczy-
sław Głuchowski.

Osoby zainteresowane 
działalnością stowarzysze-
nia mogą spotkać się z jego 
przedstawicielami w Szpi-
talu Powiatowym w Socha-
czewie w pokoju nr 165. 
Dyżury pełnione są w każ-
dy wtorek między godziną 
17:00 a 18:00. (seb)

Gdy sypnie śniegiem
Tej zimy o odśnieżanie 116 km miejskich ulic zadba fi rma PRIMA z Karwowa. 
Kilka dni temu wygrała przetarg na świadczenie tej usługi do kwietnia 2018 roku.

Przypominamy, że zgodnie z obowiązującym w Polsce prawem, 
za czystość chodników przylegających do prywatnych posesji 
odpowiadają ich właściciele. Podobnie za chodniki przylegające 
do sklepów czy zakładów usługowych odpowiadają ich najemcy. 
Przepisy mówią jasno, że jeżeli chodnik dochodzi do ogrodze-
nia domu, sprząta go właściciel nieruchomości. Jeżeli między 
chodnikiem a granicą działki jest pas zieleni, wtedy odśnieżanie 
spoczywa na samorządzie. Za niewykonywanie obowiązku  
utrzymania porządku w obrębie swojej nieruchomości można 
otrzymać nawet 1500 złotych grzywny. 

Pacjent Polski w Sochaczewie

Nowy rozkład jazdy na kolei
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2 grudnia odbyła się Wielka 
Gala Projektu „Sochaczew 
Rozśpiewany” prowadzona 
pod patronatem burmistrza 
Piotra Osieckiego. Tytuł te-
gorocznej edycji – „Prze-
trwamy”, nawiązywał do 
piosenek Wojciecha Mły-
narskiego. To właśnie jego 
twórczość była motywem 
przewodnim sobotniego 
koncertu. Wystąpiło trzy-
naście wokalistek z zespo-
łu Open Day 2017. Gwiazdą 
wieczoru była Dorota Osiń-
ska, aktorka warszawskiego 
Teatru Rampa. 

„Sochaczew Rozśpiewa-
ny” to projekt, który na kul-
turalnej mapie miasta zaist-
niał kilka lat temu. Zdobył 
w tym czasie serca socha-
czewian, którzy za każdym 
razem licznie przybywają 
na fi nałową galę. Nie ina-
czej było w tym roku. 

Po uroczystym przy-
witaniu wszystkich gości 
i widzów przez dyrektora 
SCK Artura Komorowskie-
go, salę wypełniła muzyka 
w aranżacji Łukasza Rogo-
wieckiego, Moniki Kościel-
nej i Leszka Wypycha do 
tekstów Wojciecha Młynar-
skiego. Jako pierwsza wy-
stąpiła Monika Rychwalska. 
Jej interpretacja piosen-
ki „Idź swoją drogą” stwo-
rzyła na scenie wyjątko-
wy klimat, który udało się 
utrzymać do samego końca 
koncertu. Równie nastrojo-
wo zabrzmiała „Taka pio-
senka, taka ballada” w wy-
konaniu Weroniki Migdy, 
laureatki ubiegłorocznej, 
piątek edycji „Rozśpiewane-
go Sochaczewa”. 

Następnie rozpoczęła 
się część konkursowa Wiel-
kiej Gali „Sochaczew Roz-
śpiewany” – Przetrwamy. 

Trzynaście dziewcząt - Zu-
zia Gołębiowska, Karolina 
Bagińska, Karolina Goźliń-
ska, Marysia Stasiak, Zu-
zia Gołąb, Wiktoria Kop-
ka, Zuzia Mikołajczyk, 
Kasia Jakubiak, Julia Kop-
ka, Daria Wiśniewska, Oli-
wia Adamczyk, Ola Panek i 
Marysia Fornalska, zabra-
ły widzów w sentymental-
ną, muzyczną podróż. Po-
mogła w tym scenografi a 
- stylowa kawiarnia, za-
bytkowe tramwaje i przy-
stanek, na którym wysia-
dały laureatki tegorocznej 
edycji, przeniosły widzów 
w czasie o kilkadziesiąt lat 
wstecz. Wokalistki zespołu 
Open Day 2017 zaśpiewa-
ły znane i lubiane piosen-
ki Wojciecha Młynarskie-
go, m.in. „Jeszcze się tam 
żagiel bieli”, „Jaka róża taki 
cierń” czy „Być kobietą, być 
kobietą”. Publiczność miała 
też możliwość wysłuchania 
mniej popularnych utwo-
rów takich jak: „Piosenki, z 
których się żyje”, „Taki cud 
i miód”. Wszystkie występy 
zostały bardzo ciepło przy-
jęte przez widzów i nagro-
dzone gromkimi brawami. 
Doceniono ogrom serca, 
który każda z wokalistek 
włożyła w swój występ. Po-
ziom konkursu okazał się 
wyrównany, z czym mu-
siało się zmierzyć jury w 
składzie: Dorota Osińska, 
Katarzyna Proch, Magdale-
na Falkowska i Paweł Sku-
miał.

W czasie, gdy obrado-
wało jury, widzowie mogli 
się napić pysznej kawy i bli-
żej zapoznać z twórczością 
Wojciecha Młynarskiego, 
dzięki wystawie przygoto-
wanej przez sochaczewską 
Bibliotekę Pedagogiczną. Po 

przerwie wyświetlony zo-
stał teledysk, którego boha-
terką była Weronika Mig-
da. Clip został zrealizowany 
przez Pracownię Ekspery-
mentów Audiowizualnych 
prowadzoną przez Gamida 
Ibadullayeva. 

Nie w ąt pl iw ą    a t r a k-
cją gali okazał się koncert 
gwiazdy wieczoru Doroty 
Osińskiej. Artystka zaśpie-
wała przy gitarowym akom-
paniamencie Pawła Stan-
kiewicza. 

A po koncercie przyszedł 
czas na najbardziej wyczeki-
wany moment, czyli werdykt 
jury. Głosem Sochaczewa 
2017 została Marysia Sta-
siak. Zwyciężczyni nie kry-
ła radości z przyznania jej 
Grand Prix, ale po jego ode-
braniu zaznaczyła, że wy-
granymi powinny czuć się 
wszystkie dziewczyny biorą-
ce udział w konkursie. Dru-
gie miejsce przyznano Ma-
rysi Fornalskiej, a trzecie 
zajęła Daria Wiśniewska. 

Oddzielną nagrodę przy-
znało Radio Sochaczew. I 
tu ponownie doceniona zo-
stała Marysia Fornalska i jej 
brawurowe wykonanie pio-
senki „Och, życie”. Również 
widzowie mogli przyznać 
swoją nagrodę. Serce pu-
bliczności piosenką „Marsz 
samotnych kobiet” zdobyła 
Karolina Bagińska. 

To był wyjątkowy wie-
czór z mnóstwem emocji 
i wrażeń. Teksty piosenek 
Wojciecha Młynarskiego, 

w interpretacji uzdolnionej 
sochaczewskiej młodzieży, 
zostały bardzo pozytyw-
nie przyjęte przez socha-
czewską publiczność. Za-
interesowanie projektem 
udowadnia, że warto go 
kontynuować, zatem do zo-
baczenia za rok! 

Sochaczewskie Centrum 
Kultury dziękuje wszystkim 
fundatorom nagród i spon-
sorom, którzy wsparli tego-
roczną edycję projektu „So-
chaczew Rozśpiewany”.
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„Cztery pory roku polskiej 
niepodległości” w litera-
turze, muzyce, malarstwie 
i fi lmie to projekt Socha-
czewskiego Centrum Kul-
tury. Placówka chce w ten 
sposób zaznaczyć jubile-
usz 100-lecia niepodległo-
ści kraju. Pierwszą odsłonę 
projektu - przegląd twór-
czości literackiej mamy już 
za sobą. Jej podsumowanie 
odbyło się 24 listopada w 
klubie Kontrast.

Jury w składzie: Kata-
rzyna Majchrzak - prze-
wodnicząca, Barbara Sob-
kowicz, Hanna Jażdżyk 
nagrody pieniężne przyzna-
ła: Janowi Sot za wiersz pt. 
„Wolność” oraz Katarzynie 
Fornalskiej, autorce wiersza 
„Papierowy marsz”. Wyróż-
nienia rzeczowe otrzyma-
li: Adam Marcin Wasilew-
ski za wiersz pt. „Trwać w 
ojczyznach”, Grażyna Gro-
belska za wiersz „Zachły-
śnięci”, Anna Bojanowska 
za wiersz „Niepodległa”, Ju-
styna Urbańska za prozę 
„Kartki z kroniki”, Krysty-
na Klatt za wiersz „Odwaga, 
honor, ojczyzna”, Stanisła-
wa Podgórska za prozę pt. 
„Sochaczewianie 11 listopa-
da 1918”.

Jurorki podkreślały walory 
prac nadesłanych na konkurs, 
w tym zaangażowanie emo-
cjonalne, nawiązanie do tra-
dycji narodowej i naszej małej 
ojczyzny. Gratulowały uczest-
nikom i zachęcały do dalszej 
pracy twórczej. Podczas wrę-
czenia nagród autorzy czytali 
swoje utwory, a muzyką uzu-
pełniały je laureatki konkursu 
piosenki patriotycznej: Wikto-
ria Fabisiak, Amelia Ratajczak i 
Zuzanna Gołąb.

Przegląd twórczości lite-
rackiej to pierwsza z czterech 
odsłon projektu. Kolejna, 
pod hasłem koncert debiu-
tów młodych niepodległych 
muzycznie, odbędzie się w 
styczniu 2018. Wiosną SCK 
chce zorganizować zbioro-
wą wystawę malarstwa za-
tytułowaną „Symbole nie-
podległości”, a w czerwcu 
przegląd fi lmów amator-
skich pod nazwą „Kierunek 
wolność”. Podsumowanie 

wszystkich czterech edycji 
zaplanowano na wrzesień 
2018 r. Wtedy też ma się uka-
zać wspólna publikacja obej-
mująca dziedziny objęte pro-
jektem wraz z płytą dvd.

Organizatorzy zaprasza-
ją do udziału sochaczewian 
w różnym wieku, a wszelkich 
informacji udzielają pod nu-
merem tel. 46 863 07 68 lub 
mailowo: sekretariat.15sierp-
nia.sck@gmail.com

Jolanta Sosnowska

Zapraszamy na festiwal 
świątecznych tradycji

Dziadek do orzechów 
na deskach SCK

16 grudnia o godz. 16.00 w 
SCK przy ul. 15 sierpnia 83 
rozpocznie się Festiwal Tra-
dycji Bożonarodzeniowych. 
Będą świąteczne stoiska, 
spektakl „Wigilia po polsku” 
Teatru Podaj Dalej i koncert 
Zespołu Pieśni i Tańca „Folk-
lorek”. 

W dniu festiwalu wystaw-
cy zaprezentują m.in. słodkie 
wypieki, stroiki, kartki świą-
teczne, ozdoby choinkowe, rę-
kodzieło i upominki z akcen-
tem bożonarodzeniowym. 
Aktorzy Teatru Podaj Dalej 
przybliżą temat świąt, a zrobią 
to w dość nietypowym wy-
daniu. Zobaczymy, jak może 

wyglądać Wigilia w rodzi-
nie, która od lat nie obcho-
dzi Świąt Bożego Narodzenia. 
Będzie ciekawie! Wystąpią: 
Magdalena Mroszkiewicz, 
Aleksandra Długosz, Paweł 
Rusinowski i Jarosław Gruda. 

W trakcie festiwalu nie 
może zabraknąć kolęd. W 
przedstawieniu słowno-mu-
zycznym „Wędrowała kolęda 
po Polsce” wystąpią dzieci z 
Zespołu Pieśni i Tańca „Folk-
lorek”. Mali artyści zaśpiewa-
ją kolędy i zaprezentują tań-
ce z różnych regionów Polski. 
Tego dnia w SCK z pewnością 
będzie już można poczuć ma-
gię świąt.

6 grudnia o 19.00 w Socha-
czewskim Centrum Kultury 
przy ul. Żeromskiego 8 bę-
dzie można obejrzeć spek-
takl baletowy „Dziadek do 
orzechów” do muzyki Pio-
tra Czajkowskiego. Wystą-
pią światowej klasy tancerze 
z Imperial Lviv Ballet. Ar-
tyści wprowadzą widzów w 
baśniową, pełną magii kra-
inę tańca i muzyki. Będzie 
to widowisko na najwyż-
szym poziomie artystycz-
nym. Narodowy Balet Ukra-
iny jest gwarancją wysokiej 

jakości tańca i profesjonal-
nej choreografi i, a wszystko 
to w oprawie pięknych ko-
stiumów tancerzy i wyjątko-
wej scenografi i. Takie wido-
wisko trzeba zobaczyć. 

Bilety w cenie 60 zł są do 
nabycia w kasie SCK ul. Że-
romskiego 8 w godz. 10.00 
– 14.00. Rezerwacji można 
dokonać pod numerem tele-
fonu (46) 862-25-02. 

Bilety na spektakl mogą 
okazać się doskonałym pre-
zentem mikołajkowym dla 
najbliższych.
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Spotkanie odbyło się we wtorek 
21 listopada w Zespole Szkół 
w Teresinie. W uroczystości 
udział wzięli m.in. Jolanta Gon-
ta – starosta sochaczewski, Ta-
deusz Głuchowski - wicesta-
rosta, Mirosław Domińczak 
- prezes Powiatowe Szkolnego 
Związku Sportowego, Zenon 
Grąbczewski sekretarz - PSZS 
w Sochaczewie, Urszula Opa-
siak - dyrektor Powiatowego 
Zespołu Edukacji, gospodarz 
terenu Ewa Odolczyk – dyrek-
tor Zespołu Szkół w Teresinie 
oraz pozostali dyrektorzy pla-
cówek oświatowych oraz in-
stytucji współorganizujących 
międzyszkolne zawody sporto-
we na poziomie powiatowym i 
międzypowiatowym, samorzą-
dowcy, młodzież i nauczyciele.

- Aktywność sportowa 
jest bardzo ważna, szczegól-
nie w życiu młodego człowieka. 
Sport kształtuje charakter i ma 
ogromny wpływ na zdrowie. 
Tym bardziej cieszę się, że dzie-
ci i młodzież tak chętnie bio-
rą udział w przeróżnych zawo-
dach i turniejach. Jestem pod 
wrażeniem waszych startów, 
bo efekty są budujące. Osią-
gnięte wyniki mówią same za 
siebie. W imieniu zarządu po-
wiatu bardzo gratuluję wam 
sukcesów. Swoimi osiągnięcia-
mi wspaniale promujecie zie-
mię sochaczewską. Pamiętać 

należy, że w tych sukcesach spo-
ry wkład mają też wasi trenerzy, 
nauczyciele i rodzice, i za to za-
angażowanie również im bar-
dzo dziękuję. Starostwo powia-
towe wspiera naszych młodych 
sportowców m.in. poprzez sys-
tem stypendiów, czy organi-
zację imprez, podczas których 
dzieci i młodzież mogą wyka-
zać się swoim talentem. Słowa 
podziękowania kieruję również 
do dyrektorów szkół i ośrod-
ków sportowych, za to, że nie-
jednokrotnie państwa placówki 
stają się arenami mistrzowskich 
rozgrywek sportowych – mó-
wiła starosta Jolanta Gonta.

O ubiegłorocznych wyni-
kach zmagań dzieci i młodzie-
ży mówił Zenon Grąbczew-
ski, podkreślając, że ubiegły rok 
szkolny był dobry dla naszych 
szkół rywalizujących w ramach 
rozgrywek Szkolnego Związku 
Sportowego, a dzięki uzyska-
nym wynikom powiat socha-
czewski sklasyfi kowany został 
w pierwszej piętnastce powia-
tów województwa mazowiec-
kiego, wyprzedzając m.in. War-
szawę. 

Podczas spotkania był też 
czas na rozmowę z gościem 
honorowym Tomaszem Ma-
jewskim, którą przeprowadził 
Marcin Odolczyk, rzecznik pra-
sowy starostwa powiatowego. 
Padało też wiele pytań z sali, na 

które olimpijczyk wyczerpują-
co odpowiadał. Na zakończenie 
sportowy program artystyczny 
zaprezentowali uczniowie z Ze-
społu Szkół w Teresinie. 

W ubiegłorocznych roz-
grywkach międzyszkol-
nych, których organizato-
rem był Powiatowy Szkolny 
Związek Sportowy sklasyfi -
kowanych zostało łącznie 52 
szkoły z terenu powiatu so-
chaczewskiego. W ramach 
igrzysk młodzieży szkol-
nej przeprowadzono 74 fi na-
łów powiatowych, w tym 20 
międzypowiatowych. W za-
wodach eliminacyjnych gru-
powych startowały praktycz-
nie wszystkie szkoły z terenu 
naszego powiatu. 

Podczas spotkania pod-
sumowującego miniony se-
zon szkolnej rywalizacji spor-
towej nagrodzono medalistów 
i ich trenerów, którzy osiągnę-
li sukcesy na Mazowieckich 
Igrzyskach Młodzieży Szkolnej 
Ostrołęka/Ciechanów, oto oni:

   Patrycja Jackiewicz 
(Gimnazjum w Teresinie) - I 
miejsce w biegu na 200 me-
trów, trener Bogusław Cie-
rech KS Teresin.

   Mateusz Zaręba (Gim-
nazjum w Kątach) - I miejsce w 
biegu na 800 metrów, trener Ze-
non Grąbczewski OKS SKRA 
W-wa.

   I miejsce sztafeta prze-
łajowa dziewcząt 10x800 m 
(ZSO w Sochaczewie) w skła-
dzie: Dagmara Cybulska, Klau-
dia Cybulska, Sylwia Pawelak, 
Weronika Ambroży, Agnieszka 
Gołębiowska, Aleksandra Ko-
tlarska, Zuzanna Paduch, Anna 

Sobieraj, Magdalena Sot, Karo-
lina Tomaszewska, trener Elena 
Osińska.

   Kamil Żakowski (Gim-
nazjum w Młodzieszynie) - III 
miejsce w biegu na 300 m, tre-
ner Andrzej Andryszczyk UKS 
Filipides.

Klasyfi kacja szkół w se-
zonie 2016/2017 w ramach 
współzawodnictwa w Powia-
towych Igrzyskach Młodzieży 
Szkolnej

Szkoły podstawowe
1. SP nr 4 w Sochaczewie, 2. 

SP nr 3 Sochaczewie, 3. SP nr 7 
Sochaczewie, 4. SP w Teresinie, 
5. SP w Paprotni, 6. SP w Bud-
kach Piaseckich.

Gimnazja
1. Gimnazjum w Rybnie, 

2. Gimnazjum nr 2 w Socha-
czewie, 3. Gimnazjum w Tere-
sinie, 4. Gimnazjum nr 1 w So-
chaczewie, 5. Gimnazjum nr 3 
w Sochaczewie, 6. Gimnazjum 
w Kozłowie Biskupim. 

Szkoły ponadgimnazjalne 
(Licealiada)

1. Zespół Szkół Ogólno-
kształcących, 2. Zespół Szkół 
Centrum Kształcenia Prak-
tycznego, 3. Zespół Szkół im. J. 
Iwaszkiewicza, 4. Zespół Szkół 
Rolnicze Centrum Kształcenia 
Ustawicznego, 5. Zespół Szkół 
w Teresinie.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

PZTS

BADMINTON

Podsumowali sportowy rok szkolny
Tomasz Majewski, dwukrotny złoty medalista igrzysk olimpijskich w pchnięciu kulą był gościem honorowym podsumowania 
sportowego roku szkolnego 2016/2017, a zarazem inauguracji tegorocznej rywalizacji. Podczas spotkania wręczono nagrody 
i wyróżnienia dla najlepszych uczniów, nauczycieli i szkół z terenu powiatu sochaczewskiego.

W piątek 1 grudnia roze-
grano, kończący tegorocz-
ny cykl III Grand Prix So-
chaczewa w Badmintona 
turniej Masters, w którym 
zagrało 11 zawodników. 
Mistrzostwo wywalczył 
Rafał Tomaszkiewicz.

W tym roku cykl III Grand 
Prix Sochaczewa w Bad-
mintona,   organizowany 
przez Stowarzyszenie „Ra-
zem i Sprawnie” składał się 
z ośmiu turniejów, w któ-
rych wzięło udział w sumie 
29 zawodniczek i zawod-

ników z Sochaczewa, Wło-
cławka, Skierniewic, Płoc-
ka, Zabrza oraz Ozorkowa. 
Podczas każdego z turnie-
jów przyznawano puchar 
dla zwycięzcy oraz meda-
le dla trzech pierwszych za-
wodników. Dodatkowo był 
prowadzony ranking, któ-
ry miał za zadanie wyłonić 
dwunastu najwyżej sklasy-
fi kowanych zawodników. 
Walka o najlepsze miejsca 
toczyła się do końca cyklu.

Na podstawie tej kla-
syfi kacji został rozegrany 
turniej Masters, w którym 

ostatecznie wzięło udział 11 
z 12 zakwalifi kowanych za-
wodników. Niestety, w tur-
nieju nie mógł uczestniczyć 
Tadeusz Gala (Skierniewi-

ce), który zajął wysokie, 
trzecie, miejsce w ogólnej 
klasyfi kacji. 

W pierwszym półfi nale 
zagrali Dariusz Cierebiej oraz 

Szymon Zuziak, który po wi-
dowiskowej grze wygrał 2:0 
(19:17; 15:13) i zapewnił sobie 
miejsce w fi nale. Drugim fi -
nalistą został Rafał Tomasz-
kiewicz, po zwycięstwie w 
półfi nale z Jarosławem Kuź-
niewskim 2:0 (15:11;15:5).

W starciu o III miej-
sce Dariusz Cierebiej poko-
nał Jarosława Kuźniewskie-
go 2:1 (15:7;14:6;15:12). W 
fi nale Rafał Tomaszkiewicz 
pewnie wygrał z Szymonem 
Zuziakiem 2:0 (15:11;15:6) 
i zyskał tytuł najlepszego 
badmintonisty Sochaczewa.

Rafał Tomaszkiewicz zwycięzcą turnieju Masters
Klasyfi kacja turnieju 
Masters: 1. Rafał Tomasz-
kiewicz (Sochaczew), 2. 
Szymon Zuziak (Płock), 
3. Dariusz Cierebiej 
(Sochaczew), 4. Jarosław 
Kuźniewski (Płock), 5. Mi-
chał Werłaty (Sochaczew), 
6. Sebastian Werłaty 
(Sochaczew), 7. Grzegorz 
Jankowski (Włocławek), 
8. Michał Adamkiewicz 
(Sochaczew), 9. Marcin 
Rulka (Płock), 10. Janusz 
Stanowski (Sochaczew), 
11. Mateusz Jankowski 
(Włocławek)
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Przypomnijmy, że Mar-
cin Stencel był trenerem so-
chaczewskich Tygrysic w la-
tach 2008-2015. W tym czasie 
drużyna zdobyła cztery me-
dale mistrzostw Polski. Ko-
bieca, siódemkowa drużyna 
rugby z Sochaczewa była jedną 
z pierwszych w naszym kraju. 
Od września tego roku Marcin 
Stencel, z własnej inicjatywy, 
ponownie prowadzi zajęcia z 
dziewczynami.

- Byłem w sierpniu na obo-
zie dziewczyn do lat 16. Stwier-
dziłem wtedy, że budowę dru-
żyny należy zacząć od podstaw. 
Prowadziłem wcześniej w Szko-
le Podstawowej nr 3 zajęcia z 
bezkontaktowej odmiany rug-
by w hali – Rugby TAG. Na po-
czątku wciągnąłem w to dwie 
moje uczennice. Powiedziałem 
im, żeby postarały się zmonto-
wać ekipę. Przyprowadziły kil-
ka osób. Dużo zawodniczek 
pojawiło się także dzięki moim 

wiadomościom na Facebo-
oku, w których proponowałem 
udział w pierwszych trenin-
gach rugby. Teraz dziewczyny 
przyprowadzają swoje koleżan-
ki i drużyna się rozrasta – mówi 
Marcin Stencel.

Sochaczewskie Tygrysie to 
w tej chwili 20-osobowa grupa 
dziewczyn w przedziale wieko-
wym 13-18 lat. Zespół wciąż się 
tworzy. Dziewczyny zagrały do 
tej pory jeden towarzyski turniej 
w Łodzi, w którym zajęły ostat-
nie, piąte miejsce. W przyszłym 
sezonie Marcin Stencel chce 
wystawić zespół do mistrzostw 
U-16 i zgłosić się do rozgrywek 
tak zwanej „niższej ligi” w cy-
klu grand prix Polski seniorek. - 
Dziewczyny powinny się „ogry-
wać”. W niższej klasie rozgrywek 
ich wiek i warunki fi zyczne nie 
powinny stanowić przeszkód – 
twierdzi trener Stencel.

Trenują dużo, cztery razy 
w tygodniu. W poniedziałki i 

piątki o godzinie 18.00 odby-
wają się tak zwane zajęcia siło-
we - podstawowe ćwiczenia na 
wzmacnianie mięśni głębokich, 
treningi szybkościowe, biega-
nie. Pomimo deszczowych je-
siennych warunków frekwen-
cja na treningach sięga 12-14 
dziewczyn. Z kolei we wtorki o 
godzinie 19.00 Tygrysice trenu-
ją w hali przy ul. Kusocińskiego, 
a w środy o 15.00 mają zajęcia 
na matach. Wszystkie dziew-

czyny, które chcą spróbować 
swoich sił w rugby, trener Mar-
cin Stencel serdecznie zaprasza 
na zajęcia.

- Moim priorytetem jest 
wytrenowanie jak największej 
liczby dziewczyn do reprezen-
tacji Polski. W drużynie jest 
obecnie 20 dziewczyn, lecz chce 
robić kolejne nabory, żeby ka-
dra Tygrysic liczyła nawet 40 
zawodniczek – planuje Mar-
cin Stencel. - Rezultaty już są. 

Kilka dziewczyn z Sochacze-
wa: Karolina Eim, Sandra Kłak, 
Wiktoria Buczyńska, Wikto-
ria Mamcarz, pomimo swojego 
młodego wieku, dostały ostat-
nio powołania na obóz szero-
kiej kadry reprezentacji Polski.

Obecnej drużyny nie na-
leży łączyć z tą, która funkcjo-
nowała przed laty. Trenują w 
niej zupełnie inne dziewczyny. 
Ich przewaga polega jednak na 
tym, że o wiele wcześniej roz-

poczęły swoją przygodę z rug-
by i są zawodniczkami, któ-
re cały czas podnoszą swoje 
umiejętności. Mają przy tym 
też wsparcie od byłych zawod-
niczek, czasami niektóre z nich 
pojawiają się na treningach. 
Padły nawet niezobowiązują-
ce deklaracje od czynnych za-
wodniczek z innych klubów, 
że wiosną są gotowe wrócić do 
Sochaczewa i grać w barwach 
Tygrysic.

RUGBY

Tygrysice reaktywacja
Czy kobiece rugby wróci na Orkan? 
Wszystko na to wskazuje. Trwa 
odbudowa drużyny sochaczewskich 
„Tygrysic”. Funkcję trenera dziewczyn 
ponownie objął Marcin Stencel.

W ostatnich dniach odbyły 
się dwa turnieje eliminacyj-
ne Rugby TAG. Uczniowie ze 
szkół podstawowych rywali-
zowali ze sobą na halach spor-
towych. Najlepsze drużyny w 
poszczególnych rocznikach 
zmierzą się z rywalami w ogól-
nopolskim fi nale.

Rugby TAG to najbardziej pod-
stawowa, bezkontaktowa od-
miana rugby, ucząca podstaw 
tej gry dzieci w wieku 10-12 lat. 
Rozgrywki odbywają się na hali. 
Celem atakującej drużyny jest 
zdobycie przyłożenia poprzez 
położenie piłki na bądź za linią 
wyznaczającą pole punktowe 
przeciwnika. Celem drużyny 
w obronie jest z kolei odzyska-
nie piłki poprzez zerwanie tak 
zwanych tagów (taśm przycze-
pionych do pasów rywali). W tej 

odmianie dziecięcego nie wy-
stępują elementy szarży (ataku 
na zawodnika z piłką), zabro-
niona jest gra nogami (oprócz 
wznowienia gry), nie ma mły-
nów oraz wrzutów do autu.

Sochaczewskie   turnieje 
szkolne Rugby TAG rozgrywane 
były w ramach programu „Upo-
wszechniania sportu dzieci i mło-
dzieży” Ministerstwa Sportu i Tu-

rystyki. Pierwsze sochaczewskie 
zawody odbyły się w poniedzia-
łek 20 listopada w hali sporto-
wej Miejskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji przy ul. Kusocińskie-
go. Były to eliminacje miejskie, w 
których rywalizowali uczniowie 
klas IV-VI trzech sochaczewskich 
szkół podstawowych. 

Najlepsze drużyny awanso-
wały do turnieju wojewódzkie-

go, który rozegrano 27 listopada 
w sali sportowej Szkoły Podsta-
wowej nr 4. Oprócz sochaczew-
skich zespołów swoje reprezen-
tacje wystawiły podstawówki z 
Międzyborowa, Rybna i Nowej 
Suchej. Zwycięskie ekipy będą re-
prezentować nasze województwo 
6 grudnia w łódzkiej Atlas Are-
nie, podczas Ogólnopolskiego Fi-
nału Szkolnej Ligi Rugby TAG.

Rozgrywki Rugby TAG w sochaczewskich szkołach

Wyniki eliminacji miejskich
Klasy IV
SP3 Sochaczew – SP2 Sochaczew 9:2
SP3 Sochaczew – SP2 Sochaczew 3:1
Klasyfi kacja: 1. SP3 Sochaczew, 2. SP2 Sochaczew
Klasy V
SP4(I) Sochaczew – SP2 Sochaczew 0:10
SP4(II) Sochaczew – SP4(I) Sochaczew 7:3
SP4(II) Sochaczew – SP2 Sochaczew 5:8
Klasyfi kacja: 1. SP2 Sochaczew, 2. SP4(II) Sochaczew, 
3. SP4(I) Sochaczew
Klasy VI
SP3 Sochaczew – SP2 Sochaczew 4:10
SP3 Sochaczew – SP4 Sochaczew 5:8
SP4 Sochaczew – SP2 Sochaczew 5:5
Klasyfi kacja: 1. SP2 Sochaczew, 2. SP4 Sochaczew, 3. SP3 Sochaczew

Wyniki eliminacji wojewódzkich
Klasy IV
SP 3 Sochaczew - SP Rybno 5:1
SP 2 Sochaczew - SP Międzyborów 4:5
SP 3 Sochaczew - SP Międzyborów 6:4
SP 2 Sochaczew - SP Rybno 3:2
SP 3 Sochaczew - SP 2 Sochaczew 7:2
SP Rybno - SP Międzyborów 4:4
Klasyfi kacja: 1. SP 3 Sochaczew, 2. SP Międzyborów, 3. 
SP 2 Sochaczew, 4. SP Rybno
Najlepszy zawodnik: Patryk Chlebowski
Klasy V
SP 2 Sochaczew - SP 4(I) Sochaczew 6:2
SP Międzyborów - SP 4(II) Sochaczew 2:1
SP 2 Sochaczew - SP 4(II) Sochaczew 3:3
SP Międzyborów - SP 4(I) Sochaczew 6:1

SP 4(I) Sochaczew - SP 4(II) Sochaczew 1:8
SP 2 Sochaczew - SP Międzyborów 0:7
Klasyfi kacja: 1. SP Międzyborów, 2. SP 4(II) Sochaczew, 3. 
SP 2 Sochaczew, 4. SP 4(I) Sochaczew
Najlepszy zawodnik: Franciszek Brudko
Klasy VI
SP 4 Sochaczew - SP Nowa Sucha 11:0
SP 2 Sochaczew - SP Rybno 11:0
SP 4 Sochaczew - SP Rybno 5:0
SP 2 Sochaczew - SP Nowa Sucha 11:0
SP 4 Sochaczew - SP 2 Sochaczew 3:4
SP Rybno - SP Nowa Sucha 2:1
Klasyfi kacja: 1. SP 2 Sochaczew, 2. SP 4 Sochaczew, 3. SP 
Rybno, 4. SP Nowa Sucha
Najlepszy zawodnik: Michał Nowakowski

Stoją od lewej: Julia Zydlewska, Zuzanna Tępczyk, Karolina Eim, Wiktoria Lewandowska, Wiktoria Raczkowska, Amelia Skurzewska, 
Oliwia Kulińska, Wiktoria Buczyńska, Oliwia Kotlarz. Siedzą od lewej: Patrycja Wawrzyńczak, Kaja Skrońska, Wiktoria Mamcarz, 
Natalia Siekierska, Patrycja Kazanecka, Daria Rudnicka, Sandra Kłak, Aleksandra Adamczyk, Julia Sadowska, Liwia Szymańska
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PIŁKA NOŻNA

SIATKÓWKA

TENIS STOŁOWY

W sobotę 25 listopada w turnie-
ju o puchar Andrzeja Grzybow-
skiego, prezesa KS Orkan Socha-
czew, zagrało osiem drużyn z 
rocznika 2006. Grano systemem 
każdy z każdym. Każdy mecz 
trwał po 12 minut. Zawody wy-
grali młodzi piłkarze z Teresina. 
Na drugim miejscu uplasowa-
ła się drużyna Widzewa Łódź, 
na trzecim zespół Pelikana Ło-
wicz, gospodarze zawodów – 
KS Orkan Sochaczew – zajęli 
czwartą pozycję. Kolejne miej-
sca przypadły: 5. AP Sochaczew, 
6. Unia Skierniewice, 7. Concor-
dia Piotrków Trybunalski, 8.  Re-
lax Radziwiłłów. Nagrodę dla 
najlepszego zawodnika turnie-
ju otrzymał Karol Gadziała (KS 
Teresin), na najlepszego bramka-
rza turnieju wybrano Kacpra Pi-
sarka (AP Sochaczew). Królem 
strzelców został zdobywca sied-
miu bramek - Kacper Niegowski 
(Orkan Sochaczew). 

Następnego dnia, 26 listo-
pada, w tym samym miejscu 
odbył się halowy turniej pił-
ki nożnej Sochaczew Cup 2017, 
zorganizowany przez Akade-
mię Piłkarską Sochaczew. Ry-
walizowali zawodnicy z rocz-
nika 2004, grano systemem 
pucharowym. Najlepsi okaza-
li się piłkarze Pelikana Łowicz, 
którzy pokonali w fi nale Akade-

mię Piłkarską I Sochaczew 2:0. 
Kolejne miejsca zajęli: 3. Amator 
Maszewo, 4. Unia Skierniewice, 
5. Unia Iłów, 6. Orion Cegłów, 7. 
Wisła Nowy Duninów, 8. AP II 
Sochaczew. Najskuteczniejszy 
strzelcem turnieju był zdobyw-
ca czterech goli - Kuba Kiecana 
(Unia Skierniewice), Tytuł naj-
lepszego bramkarza otrzymał 
Łukasz Pięta (Pelikan Łowicz), 
na najlepszego zawodnika tur-
nieju wybrano z kolei Kubę Ko-
walczyka (AP I Sochaczew).

Kolejny weekend piłkar-
skich zmagań w hali sporto-
wej Szkoły Podstawowej nr 6 
rozpoczął turniej młodzików 
(2004/2005) o Puchar Bur-
mistrza Piotra Osieckiego. W 

otwarciu zawodów uczestniczył 
zastępca burmistrza Dariusz 
Dobrowolski. Organizatorem 
turnieju był KS Orkan Oldboy 
Sochaczew. Grano 12-minutowe 
mecze systemem każdy z każ-
dym. Zwyciężyła drużyna Pro-
myka Nowa Sucha. Tyle samo 
punktów, co zwycięzcy, zdobył 
zespól Pegaza Drobin, lecz miał 
gorszy bilans bramkowy. Kolej-
ne miejsca w turnieju zajęły dru-
żyny: 3. Orkan Sochaczew, 4. 
Unia Iłów, 5. Stegny Wyszogród, 
6. Orzeł Kampinos, 7. Miednie-
wiczanka Miedniewice. Naj-
lepszym bramkarzem turnieju 
wybrano Adama Piecka (Unia 
Iłów). Królem strzelców został, 
zdobywca pięciu goli, Kacper 

Nowakowski (Pegaz Drobin) 
W niedzielę 3 grudnia halę 

miejskiej „szóstki” ponownie 
przejęła Akademia Piłkarska 
Sochaczew, która zorganizo-
wała kolejną odsłonę zawodów 
pod szyldem „Sochaczew Cup 
2017” tym razem dla najmłod-
szych adeptów footballu z rocz-
ników 2009 i 2010. W obu kate-
goriach wiekowych zwyciężyły 
reprezentacje KS Teresin. Kla-
syfi kacja rocznika 2009: 1. KS 
I Teresin, 2. Unia Skierniewice, 
3. Orion Cegłów, 4. AP I Socha-
czew, 5. Piast Feliksów.  Klasyfi -
kacja rocznika 2010: 1. KS II Te-
resin, 2. AP II Sochaczew, 3. AP 
III Sochaczew, 4. Orion Cegłów, 
5. AP IV Sochaczew.

Gościnna hala SP 6
Hala sportowa Szkoły Podstawowej nr 6 stała się w ostatnich tygodniach 
areną zmagań młodych sochaczewskich piłkarzy. Organizatorami turniejów są 
KS Orkan Sochaczew oraz Akademia Piłkarska Sochaczew. W każdy weekend 
w hali „szóstki” rozrywane są młodzieżowe zawody piłki nożnej.

Runda zasadnicza tegorocz-
nego sezonu Amatorskiej Ligi 
Piłki Siatkowatej dotarła na 
półmetek. Po 7. kolejkach w ta-
beli prowadzą zespoły GOSiR 
Babice i SRS Most Wyszogród. 

W ostatnich dwóch kolejkach 
liderzy wygrali swoje spotka-
nia. Babice z łatwością pora-
dziły sobie z Teresinem, i tro-
chę namęczyły się z ekipą Piasta 

Feliksów, którego to ostatecz-
nie po pięciu setach pokonały. 
Most Wyszogród pokonał z ko-
lei drużynę Wolnych Elektro-

nów i Teresina, w obu przypad-
kach w czterech partiach. 

Ostatnią w tym roku kolej-
kę siatkarze zagrają w niedzielę 

17 grudnia. O godzinie 10.00 li-
der GOSiR Babice zagra z ZSR 
CKU Sochaczew. Około 11.30 
Volley Sochaczew zmierzy się 
z Teresinem. Ostatnim me-
czem będzie starcie pomiędzy 
SRS Mostem Wyszogród i Pia-
stem Feliksów. Pauzuje druży-
na Wolnych Elektronów. 
VI kolejka (25.11)
Wolne Elektrony - SRS Most Wyszogród 1:3 
(25:22, 25:27, 18:25, 17:25)

MVP: Łukasz Lewandowski (SRS Most Wyszogród)
Teresin - GOSiR Babice 0:3 (18:25, 18:25, 20:25)
MVP: Marcin Jakubowski (GOSiR Babice)
KS Piast Feliksów - ZSR CKU Sochaczew 1:3 
(23:25, 17:25, 25:23, 23:25)

MVP: Piotr Mydlak (ZSR CKU Sochaczew)

VII kolejka (2.12)
GOSiR Babice - KS Piast Feliksów 3:2 (25:23, 
23:25, 26:28, 25:18, 15:8)

MVP: Marcin Jakubowski (GOSiR Babice)
SRS Most Wyszogród - Teresin 3:1 (25:16, 25:22, 
22:25, 26:24)

MVP: Łukasz Lewandowski (SRS Most Wyszogród)
Volley Sochaczew - Wolne Elektrony 3:1 (16:25, 
25:20, 25:16, 25:22)

MVP: Kamil Dorodziński (Volley Sochaczew)

Tabela ALPS po VII kolejce
1 GOSiR Babice 15 17:6
2 SRS Most Wyszogród  15 16:6 
3 Wolne Elektrony          8 10:8
4 KS Piast Feliksów        8 9:7 
5 ZSR CKU Sochaczew    7 7:14 
6 Volley Sochaczew        7 6:13 
7 Teresin                       3 7:17 

GOSiR Babice i SRS Most Wyszogród na czele tabeli

W niedzielę 26 listopada w 
hali MOSiR przy ul. Kusociń-
skiego rozegrano otwarty 
turniej tenisa stołowego. Ry-
walizowało 17 zawodniczek 
i zawodników w dwóch kate-
goriach wiekowych. 

W kategorii amator zagrały 
cztery osoby. Pierwsze miej-
sce zajęła Bernadetta Bielaw-
na, drugie Karolina Kukaw-
ska, trzecie Jurek Sęk, czwarte 
Dorota Baczyńska.

W grupie zaawansowanej 
zagrało 13 osób, w tym trzy 
zawodniczki. Turniej rozgry-
wano systemem każdy z każ-
dym. Najlepszy okazał się 
Artur Kasprzak, który wy-
grał wszystkie pojedynki, tra-
cąc przy tym zaledwie czte-

ry sety. Drugie miejsce zajął 
Jacek Malinowski, na najniż-
szym stopniu podium stanę-
ła  Aleksandra Wojtczak. Ko-
lejne miejsca zajęli: 4. Rafał 
Malinowski, 5. Aleksandra 
Paruszewska, 6. Wiktoria Za-
niewska, 7. Marek Korzemski, 
8. Adam Ertman, 9. Janusz 
Duch, 10. Paweł Brodowski, 
11. Piotr Janusz, 12. Artur 
Drabek, 13. Andrzej Lenart.

Zwycięzcy otrzymali pa-
miątkowe puchary i dyplomy, 
a zwycięzcy swoich kategorii 
dodatkowo nagrody od Tę-
czowego Ogrodu. Turniej sę-
dziował Tomasz Ertman. Ko-
lejny otwarty turniej tenisa 
stołowego rozegrany zostanie 
najprawdopodobniej w stycz-
niu 2018 roku.

Ping-pongowy maraton

Zawodniczki Sochaczewskiego Klubu Tenisa Stołowego 
kończą rundę jesienną rozgrywek w Ekstraklasie Kobiet. 
Czeka je jednak intensywna końcówka. Zagrają trzy spo-
tkania w ciągu trzech dni. Dzień przed wydaniem naszej 
gazety zmierzyły się na wyjeździe z zespołem Bebetto Czę-
stochowa. We wtorek 5 grudnia będą podejmować w hali 
MOSiR przy ul. Kusocińskiego drużynę Optima Lublin. 
Następnego dnia zmierzą się na wyjeździe z beniaminkiem 
ATS Białystok. O wynikach tych spotkań poinformujemy 
w kolejnym wydaniu „Ziemi”.

Trzy mecze w trzy dni






